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Obyvatelia Kamenárskej 
ulice budú napojení na 

kanalizáciu
Jeden z kľúčových cieľov mestskej samosprávy v tomto volebnom 

období — výstavba kanalizácie v tých častiach mesta, v ktorých 
chýba, dostáva jasnejšie kontúry. Pretože mesto malo pripravenú 
stavebnú dokumentáciu na dobudovanie kanalizácie na Kamenárskej 
ul., podalo v júni 2009  na Ministerstvo životného prostredia SR projekt 
pod názvom Kanalizačný zberač — Kamenárska ul.

V týchto dňoch bolo doručené rozhodnutie o úspešnosti 
tohto projektu, a tak do rozpočtu mesta  Nová Baňa pribudne 
1 036 464 EUR (31 224 520 Sk) na realizáciu uvedeného projektu. 
Spolufi nancovanie mesta bude vo výške 5 %, čo predstavuje čiastku  
54 550 EUR      (1 643 395 Sk). Výzva stanovila prísne podmienky, 
mimoriadne náročné na dokumentovanie a dokladovanie priebehu 
realizácie projektu z administratívneho aj fi nančného hľadiska.

Navrhovaný projekt rieši odkanalizovanie Kamenárskej ulice v 
Novej Bani. Ide o jednotnú kanalizáciu, ktorá tak, ako je navrhnutá, je 
schopná odvádzať dažďové i splaškové vody z Kamenárskej ulice do 
jestvujúcej ČOV pre približne 100 rodinných domov.

Ing. Ľubica Rapčanová

projektová  manažérka

24. 11. 2009 o 16.00 hod.
V CENTRE VOĽNÉHO ČASU, NOVÁ BAŇA

  Téma:
- OBSAH A ROZSAH REALIZÁCIE ÚSPEŠNÉHO PROJEKTU 

REGENERÁCIA CENTRA MESTA

 - PREROKOVANIE ZÁMERU: MANIPULAČNÁ PLOCHA NA 
NAKLADANIE S KOMUNÁLNYMI ODPADMI

- AKTUÁLNE PROBLÉMY MESTA

Primátorka mesta Nová Baňa  POZÝVA OBČANOV na 

VEREJNÉ ZHROMAŽDENIE

Matúš Kočner získal 
ďalší majstrovský titul

Vďaka skvelým výkonom sa ti 
tento rok podarilo získať titul 
majstra Slovenska v kategórii B 
trial. Môžeš stručne zhodnotiť, 
čo predchádzalo zisku tohto 
titulu? 

Zisku tohto pre mňa vzácneho 
titulu predchádzala zimná príprava 
v posilňovni, predovšetkým 
veľa tréningu a doliečovanie 
zraneného kolena. Tento rok 
súťaž pozostávala zo siedmich 
dvojdňových pretekov, čiže 
pretekalo sa 14 dní. Majstrovstvá 
Slovenska boli medzinárodné, 

Motocyklista Matúš Kočner dosiahol v tejto sezóne ďalší 
skvelý úspech ziskom titulu majster Slovenska v kategórii B trial.  
V nasledujúcom rozhovore sa dozviete, čo všetko predchádzalo 
zisku tohto titulu a ako hodnotí sezónu.

to znamená, že sa do celkového 
hodnotenia seriálu započítavali aj 
zahraniční jazdci. Pretekalo sa v  
Maďarsku, v Poľsku, v Rakúsku 
a, samozrejme, na Slovensku. 
Konkurencia bola vzhľadom na 
štart zahraničných jazdcov dosť 
silná. Najnáročnejšie boli podľa 
mňa preteky v rakúskom Lunz am 
See, kde nás potrápilo počasie. V 
prvý súťažný deň nám hustý dážď 
natoľko skomplikoval podmienky 
na jazdenie, že to bolo doslova 
trápenie. Na pretekoch v Bardejove 
nás prekvapili jazdci z Lotyšska a 

Litvy zúčastňujúci sa majstrovstiev 
Európy, ktorí štartovali v mojej 
kategórii. Preto ma víťazstvo na 
týchto pretekoch potešilo najviac 
zo všetkých.

(pokračovanie na str. 18)

Členovia komisie kultúry, 
vzdelávania, mládeže a športu 
pri MsZ v N.  Bani opäť vyzývajú 
všetkých občanov mesta a okolia 
na účasť na Mikulášskej kvapke 
krvi. Odber krvi uskutoční 
Transfúzna stanica z Banskej 
Bystrice v našom meste 
v pondelok 7. decembra 2009 
od 7,30 hod. v Mestskom klube 
v Novej Bani. Využite možnosť 
uskutočniť humánny skutok 
na záchranu ľudských životov. 
Vítaní sú pravidelní darcovia aj 
prvodarcovia.

KVAPKA KRVI

Mesiac október sa už tradične 
spája s úctou k tým skôr narode-
ným. Koncert, ktorý bol organizo-
vaný Pohronským múzeom v spo-
lupráci so Základnou umeleckou 
školou v Novej Bani, bol venovaný 
práve tejto generácii. Vystúpili na 
ňom žiaci ZUŠ a potešili svojím 
spevom a hrou na hudobných ná-
strojoch všetkých prítomných.

-bj-

INZERCIA
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Primátorka 
informuje

na svojom riadnom zasadnutí  dňa 22. 10. 2009
1. 10. – zasadnutie  komisie – otváranie 
obálok a vyhodnotenie ponúk na výber 
dodávateľa techniky na úpravu zložiek 
biologicky rozložiteľného odpadu

2. 10. – 6. ročník stretnutia seniorov okresu 
Žarnovica vo Voznici

9. 10. – stretnutie Medzinárodného klubu SR 
v Bratislave, na ktorom vystúpila Ing. Viera 
Tomanová, PhD., ministerka práce, sociálnych 
vecí a rodiny SR a prof. JUDr. Vojtech Tkáč, 
PhD. na tému Dôchodkové piliere a reformy 
vo svete

12. 10. – slávnostné odovzdanie 75 nových 
autobusov SAD Zvolen, ktoré budú slúžiť 
na dopravu občanov v našom kraji, teda aj 
v našom meste

13. - 15. 10. – 19. ročník Richtárskych 
dní, konferencia o možnostiach podávania 
projektov, nakladaní s nehnuteľnosťami 
a k novele zákona o odpadoch

16. 10. – stretnutie so študentmi  Gymnázia 
Fr. Švantnera v rámci Európskeho týždňa 
miestnej demokracie

20. 10.  – sľub členov okrskových komisií 
nasledujúcich volieb do VÚC

21. 10. – zasadnutie mikroregiónu Nová Baňa, 
na ktorom sa prerokovalo aj uzavretie zmluvy 
s fi rmou ENVI-PAK na získanie fi nancií za 
separovaný odpad (obaly) a spolupráca 
pri vypracovaní ďalšieho projektu v oblasti 
nakladania s komunálnym odpadom

- príhovor v rámci mesiaca úcty k starším pred 
divadelným predstavením v kine VATRA

22. 10. – pracovné stretnutie s pracovníkmi 
ÚPSVaR v Žarnovici ohľadom pokračovania 
aktivačných prác

- zasadnutie Mestského zastupiteľstva 
v Novej Bani

23. 10. – prijatie podpredsedníčky KDH p. 
Žitňanskej na mestskom úrade

- Na cimbalovú nôtu – nesúťažná prehliadka 
cimbalistov BBSK na počesť novobanského 
výrobcu cimbalov

30. 10. – pracovná cesta do Bratislavy 
ohľadom projektov na získanie čistiacej 
techniky a lisovacieho zariadenia k vozidlu na 
zvoz separovaného odpadu

vzalo na  vedomie:
- kontrolu plnenia uznesení č. 76 až 78 MsZ zo dňa 24. 9. 2009
- správu z vykonanej kontroly postupu zadávania zákaziek s nízkymi hodnotami mestského úradu 

za rok 2008 a I. polrok 2009 
schválilo:
- zápis do kroniky mesta za rok 2008 
- všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 14/2009 o zabezpečení zjazdnosti a schodnosti 

miestnych komunikácií na území mesta Nová Baňa
- doplnok č. 1 štatútu mesta Nová Baňa
- za členov volebnej komisie v tajnom hlasovaní o udelení ocenení mesta MUDr. Ľubomíra Snopeka 

za predsedu a členov Jozefa Holého a Jozefa Šipikala
- v tajnom hlasovaní bolo udelenie ceny mesta schválené Štefanovi Wolfovi, Rudolfovi Gontkovi, 

Rozálii Vančovej, Jaroslavovi Vančovi, Pavlovi Petrechovi a in memoriam Jozefovi Hindickému
- termín odovzdávania ocenení: dňa 19. 11. 2009 o 17.00 hod. v obradnej sieni
- rozšírenie živnosti pre podnikateľskú činnosť informačného centra o činnosť polygrafi cká výroba, 

sadzba a konečná úprava tlačovín
- poskytnutie odmeny čestným darcom krvi s trvalým pobytom v meste Nová Baňa, ktorí v roku 2009 

darovali bezplatne krv najmenej dvakrát formou 5 ks poukážok v hodnote 2 EUR, čo je spolu 10 
EUR, na úhradu vstupného na ľubovoľné kultúrne podujatie organizované mestom alebo na úhradu 
vstupného na fi lmové predstavenie do kina v roku 2010

- predloženie žiadosti o NFP v rámci výzvy OPŽP-PO4-09-5 s cieľom realizácie projektu Nákup 
čistiacej techniky pozemných komunikácií v meste Nová Baňa

- zabezpečenie realizácie projektu mestom po schválení žiadosti o NFP
- fi nancovanie projektu vo výške 5 % z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 

31 730,68 EUR z vlastných zdrojov mesta
- poskytnutie odmeny primátorke mesta za III. štvrťrok  2009 vo výške 45 % zo súčtu platov, čo je 

2 538 EUR
- odpredaj pozemku s výmerou 338 m2 pre RNDr. Emila Ďuroviča a manž. Elenu Ďurovičovú, 

rod. Mišíkovú, Mariánska č. 6, Nová Baňa v kúpnej cene dohodou vo výške 485 EUR v zmysle 
vyhodnotenej OVS č. 3/2009

- zámenu pozemku s výmerou 19 m2 vo vlastníctve mesta Nová Baňa v prospech PaedDr. Zdena 
Šušku a manž. MUDr. Márie Šuškovej, rod. Nečasovej, trvale bytom Starohutská 112, Nová Baňa 

— za pozemok s výmerou 18 m2  vo vlastníctve PaedDr. Zdena Šušku a manž.  MUDr. Márie 
Šuškovej, rod. Nečasovej, trvale bytom Starohutská 112, Nová Baňa v prospech mesta Nová Baňa 
s cieľom majetkovoprávneho usporiadania pozemkov

- uzatvorenie zmluvy o budúcej kúpnej zmluve na odpredaj pozemkov vo vlastníctve mesta Nová 
Baňa v lokalite Drozdovo s výmerou 6652 m2  pre Ing. Štefana Bielika a manž. Ing. Annu Bielikovú, 
rod. Bratovú, Moravecká č. 18, Topoľčianky  s cieľom majetkovoprávneho usporiadania pozemku 
pod vybudovanou kaplnkou a ostatné pozemky s cieľom vybudovania vodnej nádrže a čerpacej 
stanice, rozšírenie zjazdov— v kúpnej cene dohodou po 1,00 EUR/m2

odporučilo:
- prepracovať smernicu o jednotnom postupe pri zadávaní zákaziek s nízkymi hodnotami tak, 

aby zabezpečila dostatočne súťažné prostredie pri obstarávaní zákaziek zadávaných mestským 
úradom

- prizývať poslancov mestského zastupiteľstva na vytváranie súťažných podkladov, na vyberanie 
oslovených fi riem  v rámci prieskumu trhu a zúčastňovanie sa vyhodnocovania cenových ponúk 
(poslancov s potrebným odborným vzdelaním alebo odbornou praxou) a takisto členov komisií bez 
hlasovacieho práva

neschválilo:
- vyradenie a odpredaj prebytočného hnuteľného majetku Technických služieb mesta Nová 

Baňa, a to nákladného motorového vozidla LIAZ 150.261, ev. č. ZC-207AB, rok výroby 1987 a 
automobilového vyklápacieho  prívesu BSS-PS 2 16.12, ev. č. ZC-244YA, rok výroby 1986 

vzalo na vedomie:
- informáciu  o priebehu vyhodnotenia výsledkov OVS č. 3/2009 na odpredaj pozemku s výmerou 

338 m2, do ktorej bol v stanovenom termíne predložený 1 súťažný návrh, a to RNDr. Emila 
Ďuroviča, Mariánska 6, Nová Baňa v ponukovej cene 485 EUR

predbežne schválilo:
- odpredaj pozemku v lokalite Kútovská cesta s celkovou výmerou cca 85 m2  pre Mgr. Barboru 

Pavlovičovú, Bizetova 17, Nitra, Ing. Luciu Javorčíkovú, Viničky 23, Nitra a Bc. Juraja Pavloviča, 
Bizetova 17, Nitra v kúpnej cene po 2,94 EUR/m2  s cieľom vybudovania prístupu k pozemku vo 
vlastníctve žiadateľov

nesúhlasilo:
- s odpredajom pozemku v časti pri miestnej komunikácii Hrádza z dôvodu, že v zmysle 

schváleného územného plánu mesta Nová Baňa je územie určené na zastavanie — na komplexnú 
bytovú výstavbu

- s odpredajom pozemkov nachádzajúcich sa v časti nad Lidlom z dôvodu  využitia pozemkov 
v súlade s pripravovaným novým územným plánom mesta Nová Baňa.

Úplné znenie uznesení je zverejnené na úradnej tabuli mesta Nová Baňa a tiež na internetovej 
stránke mesta Nová Baňa.

-mm-

NOVEMBER 2009

Mestské zastupiteľstvo 

Mesto Nová Baňa ponúka do prenájmu  
od 1. 12. 2009 nebytové priestory na 
Námestí slobody 1 v Novej Bani v budove 
mestského úradu na prízemí. Výmera:  
22,70 m2. Vhodné na obchodné účely.   
Písomné žiadosti zasielajte na adresu 
Mestský úrad, Námestie slobody 1, Nová 
Baňa v termíne do 20. 11. 2009. 

Bližšie informácie k prenájmu budú 
záujemcom  poskytnuté na tel. č. 045/68 

56 673, resp. osobne na Mestskom úrade 
v Novej Bani, č. d. 6.

PONUKA
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Anketa
Komisia kultúry, vzdelávania, 

mládeže a športu pri Mestskom 
zastupiteľstve v Novej Bani 
pripravuje anketu Hlasovanie 
o najlepšieho športovca mesta 
Nová Baňa v roku 2009, ktorá 
bude zverejnená v nasledujúcom 
čísle Novobanských novín. V nej 
budú mať občania opäť možnosť 

vyplnením anketového lístka 

vloženého v novinách odovzdať 

hlas svojmu kandidátovi a zároveň 

budú zaradení do zlosovania 

o zaujímavú cenu. Už dnes si 

zabezpečte ďalšie číslo novín!   

Zároveň oznamujeme, že 

v januári 2010 sa vo vestibule kina 

Vatra uskutoční výstava fotografi í 

s tematikou športu, na ktorú 

môžete aj vy priniesť materiál, 

ktorým predstavíte verejnosti 

zaujímavé, vtipné, nápadité, 

netradičné okamihy z činnosti 

športovcov.

Renáta Jányová 

Zahrajme sa na školu!

Cieľom projektu je inovatívnym 
spôsobom zabezpečiť výchovno-

-vzdelávací proces a prípravu 

detí na bezproblémový vstup do 

základnej školy.

Inovatívnosť bude 

zabezpečená využívaním  nového  

interaktívneho vyučovacieho 

systému. Ide o komplet interaktívnej 

tabule s pripojením na internet, 

ktorá umožňuje efektívnejšie 

využívanie akýchkoľvek vizuálnych 

či multimediálnych pomôcok. 

Vďaka tomuto systému sa 

prehlbuje vnímanie učiva pomocou 

zapájania viacerých zmyslov, 

výrazne sa posilňuje názornosť, 

čo priamo zodpovedá primárnym 

didaktickým cieľom vyučovania. 

Zahrajme sa na školu je názov projektu, ktorý podalo mesto 

Nová Baňa pre svojich najmenších občanov — deti z Materskej 
školy na Štúrovej ulici na základe výzvy Ministerstva školstva 
SR na revitalizáciu a informatizáciu materských škôl. Projekt bol 
úspešný a deti sa už v týchto dňoch tešia z novej atraktívnej učebnej 
pomôcky. 

Je pritom aj zdrojom aktivity detí, 

čo prirodzene zvyšuje kvalitu 

dosiahnutých poznatkov. Zároveň 

šetrí fi nancie, keďže dokáže 

efektívne nahrádzať tradičné 

vyučovacie pomôcky, ktoré majú 

obmedzenú životnosť a hlavne 

obmedzenú použiteľnosť.

Tabuľu spolufi nancovalo 

mesto Nová Baňa  a nemalá vďaka 

patrí aj Mgr. Milanovi Obrcianovi 

z eScompu  za  sponzorské 

zapojenie internetu ku kompletu 

interaktívnej tabule.

Prajeme  tabuli, aby bola 

zdrojom zábavy a hier a pripravila 

deti na vstup do prvého ročníka. 

Ing. Ľubica Rapčanová
projektová  manažérka

Vestibul kina Vatra, N. Baňa

pondelok – piatok

8.00 hod. – 15.00 hod.

Výstava potrvá do 

30. 11. 2009.

XVI. ročníka
amatérskej 

fotografi ckej súťaže

AMFO Nová Baňa 2009

Mesto Nová Baňa

Vás pozýva na výstavu

Mesto Nová Baňa 

a centrum voľného času

Vás pozývajú na

vianočný trh spojený 

s predajom výrobkov 

a predmetov so 

symbolikou Vianoc

10. decembra 2009

od 9.00 hod. – 17.00 hod.

v Centre voľného času 

Nová Baňa.

INZERCIA
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Voľby do orgánov 
Banskobystrického samosprávneho kraja

V sobotu 14. novembra 2009 v čase od 7,00 hod. do 22,00 hod. budú 
môcť občania hlasovaním rozhodnúť o tom, kto sa zo zaregistrovaných 
kandidátov na predsedu samosprávneho kraja  stane predsedom 
Banskobystrického samosprávneho kraja a kto sa stane poslancom 
zastupiteľstva samosprávneho kraja. V ďalšom uvádzame zoznam 
volebných okrskov a miestností na hlasovanie. Pri nich sú vypísané ulice, 
čo znamená, že voliči majúci v nich trvalý pobyt budú v príslušnom okrsku 
hlasovať. 

Okrsok č. 1 - Základná umelecká škola na Kollárovej ulici
Ulice: A. Kmeťa, Bernolákova, Borošova, Cintorínska, Dodekova, 
Hviezdoslavova, Kalvárska, Kollárova, Krátka, Námestie slobody, 
Nemocničná, Osvety, Spojná, Šibeničný vrch, Švantnerova, Záhrbská

Okrsok č. 2 - Materská škola na Štúrovej ulici
Ulice: Banícka, Brezová, Čierny lúh, Hájles, Hájska, Kamenárska, Májová, 
Mariánska, Moyzesova, Nálepkova, Odbojárska, Partizánska, Pod Gupňou, 
Pod Zvoničkou, Sládkovičova, Štúrova, Švermova, Vodárenská, Vršky

Okrsok č. 3 - Kino Vatra
Ulice: Bôrina, Dlhá lúka, Horná, Hornozemská cesta, Hrádza, Kútovská 
cesta, Laznícka cesta, Legionárska, Mieru, M. R. Štefánika, Nad Hrádzou, 
Podhorská, Pod Hrádzou, Pod sekvojou, Poľná cesta, Robotnícka, Sedlová 
cesta, Slnečná, Spodná, Starohutská, Štefankova cesta, Viničná cesta, 
Záhradná

Okrsok č. 4 - Materská škola na Nábrežnej ulici
Ulice: Nábrežná, Školská, Železničný rad

Okrsok č. 5 - Hájenka Bukovina
Ulice: Bukovina, Chotár, Stará Huta

Okrsok č. 6 - Materská škola na Kolibskej ceste
Ulice: Bačova cesta, Bexápel, Feriancov rígeľ, Hrabcova cesta, Kolibská 
cesta, Kozákova dolina, Lietajova cesta, Matiašova cesta, Pelúchova cesta, 
Poliačikova cesta, Potočná cesta, Prírodná, Rekreačná cesta, Sadovnícka 
cesta, Slameníkova cesta, Tajch.

Mesto doručilo v uplynulých dňoch každému voličovi domov oznámenie 
o čase a mieste konania volieb. Ak občan takéto oznámenie nedostal, môže 
to oznámiť na MsÚ v kancelárii č. 1, kde zamestnankyňa preverí, či je 
občan zapísaný do zoznamu voličov.

Spôsob hlasovania už občania veľmi dobre poznajú, ale zopakujeme 
postup. Po príchode do volebnej miestnosti občan preukáže svoju totožnosť 
a po zázname v zozname voličov dostane od okrskovej volebnej komisie 
hlasovacie lístky a obálku. Potom volič vstúpi do osobitného priestoru 
určeného na úpravu hlasovacích lístkov, kde vloží do obálky jeden 
hlasovací lístok na voľby do zastupiteľstva a jeden hlasovací lístok na voľbu 
predsedu. Na hlasovacom lístku na voľby do zastupiteľstva zakrúžkovaním 
poradových čísel označí kandidátov, za ktorých hlasuje. Volič môže 
zakrúžkovať najviac taký počet kandidátov, aký má byť v príslušnom 
volebnom obvode zvolený. V našom volebnom obvode budeme voliť 
dvoch kandidátov. Na hlasovacom lístku na voľbu predsedu zakrúžkovaním 
poradového čísla označí kandidáta, za ktorého hlasuje. Takto upravené 
hlasovacie lístky na voľbu poslancov a na voľbu predsedu vloží do obálky a 
túto hodí do volebnej schránky.

Voliči, ktorí sa nemôžu dostaviť do volebnej miestnosti, môžu požiadať 
zo závažných zdravotných dôvodov okrskovú volebnú komisiu o vykonanie 
hlasovania do prenosnej volebnej schránky. Za poslancov zastupiteľstva sú 
zvolení kandidáti, ktorí získajú najväčší počet platných hlasov. Za predsedu 
je zvolený ten kandidát, ktorý získa nadpolovičnú väčšinu platných hlasov. 
Ak v prvom kole voľby nezíska ani jeden z kandidátov na predsedu 
nadpolovičnú väčšinu platných hlasov oprávnených voličov, uskutoční sa 
do 14 dní druhé kolo volieb. Do druhého kola postupujú tí dvaja kandidáti, 
ktorí získali najväčší počet platných hlasov v prvom kole. V druhom kole 
je za predsedu zvolený ten kandidát, ktorý získa najväčší počet platných 
hlasov. Pri rovnosti hlasov sa vykonajú nové voľby.

Kandidáti na funkciu predsedu Banskobystrického samosprávneho 
kraja:

• Jozef Šimko, JUDr., 58 r., podpredseda VÚC BBSK, Gaštanová č.19, 
Rimavská Sobota, Slovenská národná strana, Hnutie za demokraciu

• Emil Samko, Mgr. et Mgr., PhD., 42 r., podnikateľ, Jesenského 350, 
Jelšava, Rómska iniciatíva Slovenska

• Jozef Mikuš, Ing., 49 r., poslanec NR SR, Partizánska 2, Zvolen, 
Slovenská demokratická a kresťanská únia - Demokratická strana, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda a Solidarita, Občianska 
konzervatívna strana, Konzervatívni demokrati Slovenska

• Pavel Chovanec, Ing., 57 r., mediátor, Slatinské Lazy 9, ÚSVIT
• Igor Danihel, PhDr., 53 r., riaditeľ POS, Študentská 1660/5, Zvolen, 

nezávislý kandidát
• Vladimír Maňka, Ing., 50 r., europoslanec, Nezábudková 14, Zvolen, 

SMER - sociálna demokracia, Ľudová strana - Hnutie za demokratické 
Slovensko

• Milan Murgaš, doc., Ing., CSc., 58 r., predseda BBSK, Zelená ul. č. 2/A, 
Banská Bystrica, nezávislý kandidát

• Marian Kotleba, Mgr., 32 r., informatik, Kráľovohoľská 5, Banská 
Bystrica, nezávislý kandidát

• Jozef Sásik, Ing., 51 r., znalec — lesníctvo, Nešporova č.1, Banská 
Bystrica, Slovenská ľudová strana

Kandidáti na funkciu poslancov Banskobystrického samosprávneho 
kraja vo volebnom obvode č. 12 — Žarnovica:

Komunistická strana Slovenska
1. Martin Jančok, 28 r., živnostník, Žarnovická Huta 64, Žarnovica

NOVÁ DEMOKRACIA
1. Dušan Gréger, PhDr., 55 r., podnikateľ, Februárová 13, Žarnovica

Sloboda a Solidarita
1. Júlia Hlavačková, Mgr., 48 r., riaditeľka domova dôchodcov, Kľakovská 

877/3, Žarnovica
2. Andrej Klimant, Mgr., 26 r., projektový manažér, Banícka 23, N. Baňa

Slovenská ľudová strana
1. Ivan Pokrívka, 50 r., živnostník, Ostrý Grúň 26

Slovenská národná jednota
1. Radúz Kľačko, Ing., 39 r., podnikateľ, A. Kmeťa 23, Nová Baňa

ÚSVIT
1. Martina Kováčová, 21 r., študentka, Mierová 1/8, Žarnovica
2. Lenka Farkašová, 21 r., predavačka, Na Gremenici 35, Žarnovica

Združenie robotníkov Slovenska
1. Pavel Budinský, 45 r., robotník, Slobody 438/101, Žarnovica

Nezávislý kandidát
1. Róbert Žiak, Ing., 53 r., ekonóm, Fraňa Kráľa 866/32, Žarnovica
2. Stanislav Lopúch, 63 r., dôchodca, Janovské 109, Hronský Beňadik

Konzervatívni demokrati Slovenska, Občianska konzervatívna strana
1. Svetozár Gavora, Ing., 48 r., prekladateľ, Štúrova 19, Nová Baňa

MOST - HÍD, Strana zelených
1. Norbert Chano, PharmDr., 31 r., lekárnik, Kamenárska 62, Nová Baňa

Slovenská demokratická a kresťanská únia - Demokratická strana, 
Kresťanskodemokratické hnutie
1. Stanislav Maruška, Bc., 36 r., lesný technik, Spodná 1, Nová Baňa
2. Anna Miháliková, Mgr., 55 r., primátorka, Záhradná 4, Nová Baňa

Slovenská národná strana, Hnutie za demokraciu
1. Ján Tomáš, Ing., 50 r., starosta, Župkov 173

SMER - sociálna demokracia, Ľudová strana - Hnutie za demokratické
Slovensko

1. Kamil Danko, 49 r., primátor, Májová 18, Žarnovica
2. Ján Havran, Mgr., 31 r., hlavný kontrolór, Štúrova 24, Nová Baňa

do prenájmu nebytové priestory na Bernolákovej ul. 11 v Novej Bani  
na II. poschodí s výmerou  20 m2, 15,90 m2 a 21,45 m2. Vhodné na 
kancelárske účely. 

ihneď do prenájmu nebytové priestory, Školská ul. 25 v Novej Bani 
– budova bývalého Strediska služieb škole s výmerou  19,10 m2 na I. 
poschodí. Vhodné na kancelárske účely. 

do prenájmu nebytové priestory v Novej Bani, Námestie slobody 2, na 
poschodí s výmerou 14 m2. Vhodné na  kancelárske a obchodné účely. 

do prenájmu nebytové priestory na Bernolákovej ul. 11 v Novej Bani  
na II. poschodí s výmerou  34,90 m2, 20 m2 a 21,45 m2. Vhodné na 
kancelárske účely. 

Mesto Nová Baňa ponúka 

Písomné žiadosti zasielajte na adresu 
Mestský úrad, Námestie slobody 1, Nová Baňa. 

Bližšie informácie k prenájmu budú záujemcom  poskytnuté na 
tel. č.: 045/68 56 673, resp. osobne na Mestskom úrade v N. Bani, č. d. 6.
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Za nevyžiadanú reklamu 
pokuta až do 66 300 eur

Už predošlé výskumy organizá-
cie, uskutočnené na košických síd-
liskách, preukázali, že domácnosti 
o tlačené reklamy neprejavujú príliš 
veľký záujem: „Zhruba 50 – 70 % 
opýtaných vyhadzovalo reklamné 
materiály ihneď po ich vybratí zo 
schránok do koša. Okolo 20 až 30 
% opýtaných používalo letáky iba 
na čistenie zeleniny  pri varení a len 
niečo okolo 10 % opýtaných čítalo 
doručované materiály pravidelne,“ 
hodnotí situáciu z predošlých rokov 
Branislav Moňok z Priateľov Zeme 
– SPZ.

Napriek tomu však musí 
mnoho obyvateľov miest i obcí čeliť 
nevyžiadanej pošte 

dennodenne. Tá pritom 
v podobe tlačených reklám 
často tvorí až 9 kg z domáceho 
odpadu ročne. Majitelia schránok 
si pritom neuvedomujú, že aj 
oni môžu pomôcť zlepšeniu 
životného prostredia jednoduchým 
spôsobom. Každý adresát  má 
možnosť označiť svoju schránku 
nálepkou Nevhadzujte reklamy, 
ktorá upovedomuje o ich 
zákaze šírenia vhadzovaním do 
schránok. Nezáleží pritom, či 
ide o upozornenie vyrobené  „na 
kolene“, alebo o nálepku výraznej 

farby, ktorú si je možné vyžiadať 
priamo na adrese organizácie. 
Ak je spôsob označovania 
schránky pre domácnosť adresáta 
nevhodný, existuje aj možnosť 
upovedomiť doručovateľa 
písomným oznámením. Od chvíle, 
keď adresát prejaví i po formálnej 
stránke nesúhlas s doručovaním 
reklamných materiálov, 
vhadzovanie do označenej 
schránky sa stáva ilegálnou 
činnosťou.

„Požiadavka adresáta je 
dlhodobo ošetrená aj zákonom 
o reklame, podľa ktorého sa 
reklama nesmie šíriť adresne, ak 
adresát doručenie reklamy vopred 
odmieta. Nie je veľa domácností, 
ktoré o uplatnení tohto nároku ve-
dia. Reklamy tak v lepšom prípade 
končia v odpadkových košoch, 
nie je však výnimkou nájsť ich 
pohodené aj na chodníkoch v blíz-
kosti obydlí i na verejných pries-
transtvách. Sankcia za porušenie 
tohto zákona sa pritom pohybuje až 
do sumy 66 300 €, čiže 2 000 000,- 
Sk,“ uviedla mediálna koordiná-
torka Priateľov Zeme – SPZ Júlia 
Šimková.

V prípade, že dôjde 
k porušeniu požiadavky adresáta 

a reklamné materiály budú aj 
naďalej doručované do poštovej 
schránky, ako riešenie sa núkajú 
viaceré alternatívy.

Prvou je kontaktovanie 
priameho doručovateľa reklamy, 
ktorým väčšinou bývajú fi rmy 
zamerané na jej distribúciu 
(študentské servisy a pod.), 
prípadne samotnej fi rmy. Možným 
riešením je však aj podanie podnetu 
na Slovenskú obchodnú inšpekciu, 

Priatelia Zeme – SPZ poukazujú na problematiku nevyžiadanej 
reklamy prostredníctvom kampane o odpadoch. Problém sú reklam-
né letáky, šíriace sa adresne, vhadzované do poštových schránok, 
ktoré vo väčšine prípadov končia nevyužité v koši. Domácnosti 

doposiaľ ostávajú aj naďalej neinformované.

ktorá je orgánom dozerajúcim na 
dodržiavanie zákona o reklame.

Viac informácií:
Martin Valentovič, predseda, Pri-
atelia Zeme – SPZ, 0903 279 817, 
valentovic@priateliazeme.sk.
Branislav Moňok, projektový 
manažér, Priatelia Zeme – SPZ, 
0904 124 726, 
monok@priateliazeme.sk.

Zdroj: Obecné noviny

Na prímestských linkách 
pribudlo 75 nových autobusov

75 nových autobusov bude premávať na 131 linkách v okresoch 
Banská Bystrica, Banská Štiavnica, Brezno, Detva, Krupina, Veľký Krtíš, 
Zvolen, Žarnovica a Žiar nad Hronom. V pondelok 12. 10. ich slávnostne 
uviedol do prevádzky predseda BBSK Milan Murgaš a predstavitelia 
spoločnosti SAD Zvolen, a. s.

75 nových autobusov Irisbus Crossway, ktoré boli obstarané 
v zmysle podmienok uzatvorenej zmluvy o výkone vo verejnom 
záujme v prímestskej pravidelnej autobusovej doprave na území 
Banskobystrického samosprávneho kraja, je ďalším krokom 
k skvalitneniu dopravy v kraji.

Banskobystrický samosprávny kraj vydal dopravcovi SAD Zvolen, 
a. s., dopravné licencie na zabezpečovanie pravidelnej prímestskej 
autobusovej dopravy s platnosťou do konca roka 2018. Na základe 
nich SAD Zvolen, a. s., zabezpečuje prímestskú autobusovú dopravu 
na území Banskobystrického samosprávneho kraja v okresoch Banská 
Bystrica, Banská Štiavnica, Brezno, Detva, Krupina, Veľký Krtíš, Zvolen, 
Žarnovica a Žiar nad Hronom so 131 pravidelnými prímestskými 
linkami.

Obnova vozidlového parku si vyžiadala investíciu viac ako 12 
miliónov eur (362 mil. Sk). Nové autobusy sa rozdelia do 9 okresov 
Banskobystrického samosprávneho kraja a nahradia staré vozidlá. 

Obnovou vozidlového parku má spoločnosť Slovenská autobusová 
doprava Zvolen, a. s. v spolupráci s Banskobystrickým samosprávnym 
krajom záujem vytvoriť čo najlepšie podmienky pri každodennom 
cestovaní občanov.

PhDr. Roman Lebeda, hovorca BBSK

INZERCIA
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Iniciatívu rozmiestniť takéto lavice 
v rôznych častiach Novej Bane nemožno 
pokladať za zlú myšlienku, skôr naopak, no 
aj ten najlepší zámer nemusí vždy dopadnúť 
najlepšie, čo dokazuje súčasný stav. Niektoré 
z lavíc zmenili viackrát svoje miesto, niektoré 
z nich zasa doplatili na prenášanie a dnes už 
vyzerajú tak, ako vidíme na fotografi i. Treba 
si však položiť otázku, či by nebolo bývalo 
vhodnejšie rozmiestniť ich trebárs okolo 
vodnej nádrže v rekreačnej časti Tajch, kde 
by rozhodne lepšie zapadli do prírodného 
prostredia ako do mestského prostredia. 

Text a foto: -JR-

Ozvena na Krvavý brod
Vážený pán Müller,

chodievam často na hroby mojich rodičov 
do Vyhieň a tiež do Horných Hámrov. Tam 
na cintoríne v spoločnom hrobe odpočíva aj 
môj brat Karol Pachinger, ako i Pavol Haško, 
i ďalší spolubojovníci prvej ČSA na Slovensku. 
S veľkou pozornosťou som si prečítal 
v Novobanských novinách hlavne tú časť, 
kde vy uvádzate výstižne a hlavne pravdivo 
bojovú cestu tam bojujúcich prvých vojakov 
ČSA na Slovensku, ktorí tam položili svoje 
mladé životy. Bolo to tak, ako uvádzate - 26. 
septembra 1944. Vy ste to aj výstižne nazvali 
Krvavý brod.

Dovoľte mi, aby som vám v mojom mene  
i za všetkých padlých úprimne poďakoval za 

Návšteva dôchodcov 
z Kremnice

V októbri navštívilo naše mesto 20 
členov Klubu dôchodcov z Kremnice, ktorých 
sprevádzala ich predsedníčka p. Kvetoslava 
Přibilová. Účelom ich návštevy bola prehliadka 
výstavy plodov a darov zeme v rímskokatolíckom 
kostole, návšteva mestského múzea, prehliadka 
mesta a družobné posedenie s členmi Klubu 
dôchodcov v Novej Bani.

V mene rady MsKD hostí privítala 
predsedníčka p. Anna Medzihradská, ako 
aj prítomného zástupcu Jednoty dôchodcov 
Slovenska p. Ladislava Hajdúcha.

V úvode vystúpila spevácka skupina Jesienka 
za sprievodu harmonikára p. Šályho. V uvítacom 
prejave p. Gitka Šályová oboznámila prítomných 
s 50-ročnou tradíciou výstav plodov a darov 
zeme v novobanskom kostole, ako aj s bohatou 
históriou nášho mesta a našich kostolov.

V rámci družobných kontaktov predsedníčky 
klubov predstavili členky rady a v diskusii 
vyslovili presvedčenie, že vzájomné kontakty 
budú pokračovať naďalej. Kladne hodnotili toto 
stretnutie a výmenu poznatkov z fungovania 
oboch klubov dôchodcov.

Ďalej sa prítomným prihovoril pán Hajdúch, 
ktorý tlmočil pozdrav a poďakovanie všetkým 
dôchodcom od predsedu Jednoty dôchodcov 
Slovenska p. Vajnorského za akúkoľvek činnosť 
pre dôchodcov, ako sú rôzne akcie a podujatia.

V diskusii hostia z Kremnice veľmi kladne 
hodnotili výstavu plodov a darov zeme 
v rímskokatolíckom kostole, vyslovili obdiv 
a pochvalu speváckemu krúžku Jesienky. 
Poďakovali za milé prijatie, obohatenie 
skúsenosti, posedenie a občerstvenie. Odovzdali 
spomienkový darček pre mestský klub s prianím, 
aby družba kremnicko–novobanských dôchodcov 
pokračovala a tešia sa na stretnutie v ďalšom 
období.

Pri odchode z nášho mesta im boli odovzdané 
malé suvenírové darčeky s históriou Novej Bane, 
ktoré im budú pripomínať naše stretnutie.

Členka rady MsKD, e. v. 

to, že som sa mohol po 65 rokoch dočítať 
pravdu o našich drahých padlých a blízkych 
spolubojovníkoch a tiež za to, že sa našiel 
niekto, čo opísal toto hrdinské vystúpenie 
zaplatené životmi našich najbližších. Boli to 
jedni z mnohých, ktorí neváhali položiť životy 
za slobodu vlastného národa.

V iných oblastiach bojov vojakov ČSA 
na Slovensku sa dosiaľ nenapísal ani riadok 
o podobných hrdinstvách obyčajných mladých 
ľudí, ktorí bez politickej príslušnosti vystúpili 
so zbraňou v ruke proti zlu v ťažkých časoch 
vojny na obranu vlastného národa bez toho, 
aby niekto sľuboval lacný blahobyt.

Plukovník v. v. 
Antón Pachinger, Nitra

Tel. číslo do redakcie: 045/68 56 486
e-mail: noviny@novabana.sk

Redakčná uzávierka: 
25. v mesiaci

INZERCIA
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Poslanec za volebný obvod č. 3, Ing. 
Jozef Štrba, je poslancom MsZ už 14 rokov a 
dali sme mu priestor, aby zhodnotil aktuálne 
volebné obdobie.

Je toto volebné obdobie iné v spôsobe práce, 
v prístupe a v komunikácii, ale aj v prístupe 
občanov oproti predchádzajúcemu volebnému 
obdobiu?
Je to stále to isté alebo inak povedané, veľmi 
podobné. Každé volebné obdobie začína 
zosúlaďovaním predstáv jednotlivých poslancov 
o fungovaní a chode mesta. Na začiatku sa ťažšie 
prijímajú rozhodnutia, ale postupne sa poslanci 
naučia vzájomne  počúvať, keď je to potrebné 
prijímať kompromisy a o to je potom prijímanie 
rozhodnutí jednoduchšie. Poslanci postupne stále 
viac poznávajú problematiku mesta v celej šírke a vďaka tomu môžu byť 
ich rozhodnutia kvalifi kovanejšie. Vo vzťahu k občanom sa snažia počúvať 
rôzne názory a na základe toho vyhodnocovať a prijímať rozhodnutia. 
Postoje a správanie občanov sú tiež veľmi podobné. Niekedy  veľmi ťažko 
chápu, že nie všetko je možné realizovať a ešte k tomu  okamžite. 

Vaše volebné obdobie sa blíži ku koncu.  Ako hodnotíte toto obdobie 
a aké sú vaše priority do zostávajúceho obdobia?
Som poslancom mestského  zastupiteľstva 14 rokov. Ale myslím, 
že sa pýtate na aktuálne volebné obdobie. Toto volebné obdobie je 
poznamenané širokými možnosťami čerpania peňazí z eurofondov. Veľké 
úsilie je vyvíjané zo strany pani primátorky, mestského zastupiteľstva 
i mestského úradu, aby možnosti čerpania boli čo najvyššie. Mestské 
zastupiteľstvo musí pomáhať aj tým, že sa snaží v rámci rozpočtu 
nachádzať dostatok peňazí na spolufi nancovanie jednotlivých projektov. 
Myslím si, že v otázke čerpania eurofondov sú poslanci jednotní. Ak 
mám hodnotiť doterajšiu výšku čerpania, tak môžem povedať, že je veľmi 
dobrá. Málo miest sa môže pochváliť s čerpaním /v prepočte na slovenské 
koruny/ 125 miliónov Sk. 
Moje priority na toto volebné obdobie som si vytvoril vychádzajúc 
z dôležitých potrieb každého človeka, za ktoré považujem:
- ZAMESTNANOSŤ:   Ľudia, ktorí majú zamestnanie, sa dokážu o seba 

postarať a tiež pomáhať mestu. Mesto má veľmi dobré podmienky na 
rekreáciu, ale pomerne málo priestorov na výstavbu podnikateľských 
objektov. Riešením je budovanie priemyselného parku. Je to však 
spojené s rôznymi problémami, ako napr. veľký počet vlastníkov 
pozemkov,  zátopové pásmo  rieky Hron atď. V súčasnosti nie je veľký 
záujem  o výstavbu nových objektov.  Je  tu kríza. Ale po kríze príde 
rozvoj  a na to musíme byť pripravení. Nebolo by dobré, keby mesto 
nedokázalo ponúknuť vhodné pozemky na realizáciu zaujímavých  
investičných zámerov podnikateľov. 

- BÝVANIE:  Je to oblasť, v ktorej sa podarilo dosiahnuť pomerne veľa. 
Boli postavené bytové domy, naposledy  bytový dom A3. Na začiatku 
tohto volebného obdobia som mal predstavu, že jeho koncom začneme 
s prípravou ďalšej bytovej  jednotky.  Zatiaľ je však záujem o byty 
v tomto meste pomerne malý.  Predpokladám, že v blízkej dobe novú 
bytovku bude potrebné postaviť. Ďalej bude potrebné vytvárať vhodné  
podmienky  na individuálnu bytovú výstavbu. 

- CESTNÁ SIEŤ: Nová Baňa má pomerne rozsiahlu cestnú sieť. Súvisí to 
s roztrúseným osídlením. Cestná sieť nie je v najlepšom stave. Snahou 
poslancov mestského zastupiteľstva je čo najviac peňazí z mestského 
rozpočtu dávať na opravu ciest, ale ukazuje sa, že naše cesty by 
potrebovali oveľa viac.  Riešením je čerpanie fi nančných prostriedkov 
z projektov, ale, žiaľ, výzvy k takýmto potrebám v tomto čase nie sú.

V neposlednom rade chcem  pomenovať ešte jednu moju významnú 
prioritu. Kvalitne a dôsledne pracovať v dozornej rade mestských lesov. 
Mestské lesy, ako aj iné fi rmy prežívajú náročné obdobie spojené s krízou. 
V minulom roku mestské lesy dosiahli veľmi dobré hospodárske výsledky. 
Tento rok zrejme už taký úspešný nebude. Naša snaha je, aby v daných 
podmienkach  bol v rámci možností čo najúspešnejší. Snažíme sa aj o to, 
aby sme budúcim  generáciám mestské lesy odovzdali v dobrom stave. 

V čom vidíte najväčšiu perspektívu rozvoja mesta? 
Nová Baňa má veľké možnosti využitia cestovného ruchu. Predovšetkým 
je mesto zaujímavé víkendovou turistikou. Ľudia z veľkých miest potrebujú 
na víkend odísť z rušného prostredia a relaxovať v pokojnom prostredí. 
Roztrúsené osídlenie dáva na to predpoklady. Je dôležité, aby sa tiež 
rozvíjal v meste priemysel. Občania  potrebujú zamestnanie a je veľmi 

 w Ing. Jozef Štrba, 
poslanec za volebný 
obvod č. 3.

Foto: -MsÚ-

dobré, keď za prácou nemusia cestovať. Je potrebné, aby sa rozvíjali  
tradičné odvetvia ako výroba izolačných materiálov, spracovanie plastov, 
strojárenská výroba. Predpoklady na rozvoj priemyslu dáva aj dobudovanie 
rýchlostnej komunikácie R1. 

Váš odkaz Novobančanom?
Všetci, čo rozhodujeme o smerovaní mesta, sa snažíme o to, aby sa riešili 
problémy občanov a aby mesto bolo pekným domovom pre všetkých. 
Nie vždy sa dá splniť všetko. Je to spôsobené často  protichodnými 
požiadavkami občanov a tiež možnosťami mesta. Ak nás budete vy 
občania hodnotiť na konci volebného obdobia, tak sa nepozerajte len na 
to, či boli vyriešené všetky vaše požiadavky, ale aj na to, ako sa darilo riešiť 
problémy mesta ako celku.  A ešte niečo, kvalita života nie je daná len 
materiálnymi podmienkami, ale aj medziľudskými vzťahmi. Preto spoločne 
rozvíjajme naše mesto aj po tejto stránke.

-bj-

- letného a zimného oblečenia (dámske, pánske, detské)
- lôžkovín, prestieradiel, uterákov, utierok, záclon, látok (min. 1 m2)
- domácich potrieb – nádoby biele i čierne, poháre – NEPOŠKODENÉ!
- peria, vatovaných prikrývok  a  vankúšov a diek z peria

VECI, ktoré z ekologických dôvodov VZIAŤ NEMÔŽEME:
chladničky, mrazničky, televízory, počítače, koberce, nábytok, bicykle 
a detské kočiare – tie sa transportom znehodnotia, znečistený a vlhký 
textil.
ZBIERKA SA USKUTOČNÍ:

dňa: 13. 11. 2009 (piatok), čas: 15.00 – 17.00 hod.
dňa: 14. 11. 2009 (sobota), čas:  8.00 – 10.00 hod.

Miesto: Bernolákova 3 (bývalá „veterina“- sídlo mestskej polície)

Veci prosíme priniesť v igelitových vreciach alebo v škatuliach, aby sa 
nepoškodili transportom.

ĎAKUJEME ZA VAŠU POMOC, ktorá je určená občanom na okraji 
spoločnosti, sociálne odkázaným a ľuďom v azylových ubytovniach.

MESTO NOVÁ BAŇA v spolupráci 
OZ DIAKONIA BROUNOV

VYHLASUJE HUMANITÁRNU ZBIERKU

INZERCIA
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§ POLICAJNÝ ZÁPISNÍK §

V prípade potreby volajte MsP na
tel.: 045/685 63 69, mobil: 0910 110 120.

Dňa 26. 10. 2009 mesto No-

vá Baňa ako navrhovateľ do-
stalo od Ministerstva životného 
prostredia SR (ďalej len MŽP 
SR) prípis, v ktorom sme boli 
upovedomení, že na základe 
výsledkov rokovania o ďalšom 
postupe hodnotenia navrhova-
nej činnosti - zámeru: Manipu-
lačná plocha na nakladanie s 
komunálnymi odpadmi dňa 
12. 10. 2009, MŽP SR s     prihli-
adnutím na stanoviská doruče-
né k zámeru podľa § 23 zákona 
č. 24/2006 Z. z. o posudzovaní 
vplyvov na životné prostredie 
a po ich podrobnom posúdení, 
upresnení sporných otázok vy-
plývajúcich z posudzovacieho 
procesu a zvážení úrovne spra-
covania zámeru, v spolupráci s 
rezortným orgánom a povoľujú-
cim orgánom a po prerokovaní 
s navrhovateľom (mesto Nová 
Baňa) podľa § 32 zákona ur-
čilo, že správu o hodnotení 
vplyvov navrhovanej činnosti 
na životné prostredie nie je 
potrebné vypracovať s tým, 
že navrhovateľ najneskôr do 
termínu verejného prerokovania 
predloží písomné vyjadrenie k 
pripomienkam predloženým 
k zámeru, tak ako bolo dohod-
nuté na prerokovaní rozsahu 
hodnotenia.

Navrhovateľ - mesto Nová 
Baňa vypracuje analýzu sta-
novísk, v ktorej sa vyjadrí 
k pripomienkam a predloží ju 
ministerstvu najneskôr do ter-
mínu verejného prerokovania. 
(Kópie stanovísk doručených 
na MŽP SR podľa § 23 ods. 4 
zákona do termínu rozsahu 
hodnotenia nám boli odovzdané 
na rokovaní o určení rozsahu 
hodnotenia.) V analýze by sa 
malo predovšetkým:
- doplniť riešenie a opatrenia 

vyplývajúce z umiestnenia 
navrhovanej stavby v inun-
dačnom území rieky Hron 
(protipovodňové opatrenia) 

- uviesť zabezpečenie areálu 
proti vstupu cudzích osôb 

- uviesť riešenie biologických 
rizík a opatrenia na mini-
malizáciu týchto rizík (napr. 
pravidelná deratizácia areálu, 
pravidelný monitoring hlo-
davcov) 

- uviesť kontrolu a nakladanie 
s kompostom v prípade obsa-
hu ťažkých kovov 

- opraviť nesprávne uvedené 
katalógové číslo/názov iné-
ho biologicky rozložiteľného 
odpadu

- doplniť druh potrebného po-
volenia podľa § 7 zákona č. 
223/2001 Z.  z. o odpadoch 
a o zmene a doplnení niekto-

Manipulačná plocha na nakladanie 
s komunálnymi odpadmi 

rých zákonov 
- doplniť riešenie zariadení 

na osobnú hygienu, stojiská 
pre stroje a priestory 
(sklady) na zhromažďovanie 
odpadov vrátane prípadných 
nebezpečných odpadov 

- zabezpečiť areál pred únikom 
znečistenia do povrchových 
a podzemných vôd vrátane 
možného úniku znečisťujú-
cich látok zo strojných zari-
adení 

- posúdiť kapacitu uvedené-
ho existujúceho pripojenia 
na aktuálny a budúci stav 
zaťaženia komunikácie vrá-
tane posúdenia dopravných 
pruhov na ceste I/65 vo 
vzťahu k ľavému odbočeniu 
do areálu.

V súlade s ustanovením § 
34 ods. 1 zákona o posudzovaní 
vplyvov na životné prostredie 
informujeme verejnosť aj touto 
cestou, že do zámeru je možné 
nahliadnuť, robiť z neho výpisy, 
odpisy alebo na vlastné náklady 
zhotoviť kópie v kancelárii Mes-
tského úradu v Novej Bani č. 13 
počas úradných hodín od 07,30 
do 15,30 hod. každý pracovný 
deň.

Dňa 24. novembra 2009 
v súlade s ustanovením § 34, 
ods. 2 zákona o posudzovaní 
vplyvov na životné prostredie 
mesta Nová Baňa zároveň 
bude verejné prerokovanie 
navrhovanej činnosti - zámeru: 
Manipulačná plocha na 
nakladanie s komunálnymi 
odpadmi, o čom vás, 
spoluobčania, týmto na 
základe požiadavky MŽP SR 

u p o v e d o m u j e m e . 
Prerokovanie sa 

uskutoční v rámci širšieho 
verejného stretnutia, ktoré 
zvoláva primátorka mesta Nová 
Baňa na ten istý deň.

Pripomíname, že prípadné 
ďalšie pripomienky k zámeru 
môže verejnosť doručiť na MŽP 
SR, odbor posudzovania vplyvov 
na životné prostredie, najneskôr 
do 7 dní od termínu verejného 
prerokovania.

-ovžp-

7. 10. bola mestská polícia privolaná do Starej Huty, kde majú 
občania problémy so svojím susedom, resp. s jeho psom. Pes 
navštevoval dvory a obťažoval tak všetkých naokolo. Policajti išli rovno 
k chovateľovi. Ten nevedel povedať, kde jeho pes je ani odkedy mu 
chýba. Preto bol oboznámený so situáciou aj s možnými sankciami, čo 
si evidentne nebral k srdcu a len blúdil očami po zanedbanom dvore. 
Hliadka sa vrátila do mesta a ani poriadne nevypla motor, keď prijala 
druhý telefonát, že pes je zatvorený v jednom z miestnych dvorov. Opäť 
nasledovala cesta do Starej Huty. Pes bol odchytený a po odfotení bol 
vrátený jeho majiteľovi, ktorý si ho riadne prevzal. Hliadka mestskej 
polície sa vrátila späť a prijala tretí telefonát, že pes opäť behá po 
dvoroch. Ako sa hovorí, komu niet rady, tomu niet pomoci, a preto vo 
veci už rozhoduje regionálna veterinárna a potravinová správa.

S prichádzajúcou zimou sa komplikuje situácia najmä občanom bez 
prístrešia, ktorí vyhľadávajú rôzne miesta, kde by inak nemali byť. Celú 
situáciu komplikuje predovšetkým ich často zatrpknuté, vzdorovité až 
hrubé správanie, niekedy plné nenávisti, čo odrádza aj poslednú štipku 
záujmu o ich osudy a ochotu nejako pomôcť. Aj samotná predstava 
pomoci je rozdielna u toho, kto je prípadne ochotný ju poskytnúť a toho, 
kto by ju mal prijať. Takto nejako to možno vnímať aj v súvislosti so 
známou bezdomovkyňou pochádzajúcou z obce Brehy. Tá s príchodom 
ochladenia začala využívať čakáreň v zdravotnom zariadení na Ul. A. 
Kmeťa na uskutočňovanie svojich osobných potrieb. Nielenže po nej 
ostával neprimeraný neporiadok, ale používať verejné WC, akoby 
boli len pre ňu, tiež nebolo v poriadku. Samozrejme, že to vyvolalo 
nevôľu u tých, čo boli odkázaní na zdravotnú pomoc a sekundárne aj 
u tých, ktorí ju poskytujú. Dohovárania, výzvy po dobrom, apelovanie 
na svedomie a podobné prirodzené aktivity nepadali na úrodnú pôdu. 
Situácie sa opakovali, akurát reakcie bezdomovkyne sa stupňovali 
čo do agresivity. Pohár trpezlivosti pretiekol 13. 10. 2009, keď pani 
opäť verbálne zaútočila na zdravotnícky personál. „Ty sviňa, bodaj by 
si zdochol, dostaň prievan na srdce, dám ťa zabiť, rozbijem ti hlavu, 
rozbijem ti nos,“ takto a podobne častovala každého, kto sa do nej 
zastaral. Mestská polícia toto správanie už zadokumentovala a vec 
zaslala na riešenie Obvodnému úradu v Žarnovici ako priestupok proti 
občianskemu spolunažívaniu.

V mesiaci október prebiehal v meste sezónny zber odpadov. Ten je 
určený na elektroodpady, objemný odpad a za podmienky ohlásenia aj 
drobný stavebný odpad. Niektorí občania napriek masívnej informačnej 
kampani, ktorú by možno bolo vhodné pravidelne opakovať, nedodržujú 
stanovené pravidlá, 
čo značne sťažuje 
prácu našim 
t e c h n i c k ý c h 
službám. Tento 
raz boli problémy 
na Kollárovej ul. 
Pri zastávke SAD 
Pod orechom 
vznikla akoby 
divoká skládka. 
Kým občan, ktorý 
navozil na toto 
miesto drobný stavebný odpad, pozabudnúc na povinnosť ohlásenia, 
sa k riešeniu veci postavil seriózne, iný sa tváril, akoby o nič nešlo. 
Ten tam navozil bežný komunálny odpad, pre ktorý nie je určený 
sezónny zber. Akoby čakal na túto možnosť pol roka mysliac si, že keď 
nie je v našom meste ako občan evidovaný, nič sa mu nemôže stať. 
Keď bol oslovený policajtmi, odpovedal len na pozdrav. Na otázky, 
prečo tam nanosil papier a iný bežný odpad, ktorý teraz rozfukuje 
vietor, neodpovedal nič. Len si strúhal akúsi paličku za plotom dvora 
a držal bobríka mlčania. A keďže takto odmietol diskutovať s mestskou 
políciou, musí byť vo veci rozhodnuté v správnom konaní.

 w Foto: -MsP-
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Okienko do histórie nášho mesta

Posledným tohtoročným zastavením v dejinách 
hudobného života je zastavenie sa pri orchestri, 
vytvorenom pri Mestskom divadelnom združení 
(MDZ), od vzniku ktorého uplynulo 60 (alebo i viac?) 
rokov. Dostupné pramene sa totiž v tejto skutočnosti 
rôznia. 

V monografi i Dejiny Novej Bane sa v citovanej 
dôvodovej správe z roku 1949 uvádza, že tento 30-
-členný orchester pod vedením Jozefa Vojčiaka už 
dva roky vyvíja činnosť. 

V rukopise organizátora, režiséra i herca 
MDZ pána Petra Meleka, ktorý zhrnul vo svojich spomienkach dejiny 
ochotníckej divadelnej činnosti v Novej Bani, sa píše: „ V roku 1949 bol pri 
divadelnom súbore vytvorený sláčikový orchester s 36 členmi. Dirigentom 
sa stal Jozef Vojčiak. Orchester sa predstavil verejnosti celovečerným 
koncertným programom.“

V podstate je to jedno a ak sa prenesieme ponad tieto  malé 
nejasnosti o čase a počte, dôležitým pre existenciu a rozvoj orchestra bol 
rok 1949, keď ho začalo podporovať aj mesto, ktoré svojimi fi nančnými 
príspevkami umožnilo zakúpiť nástrojové vybavenie v hodnote 20 000 
a notový materiál v hodnote 5 000 korún. Priestorové podmienky pre 
činnosť však neboli ružové — nácviky sa konali v pivničnej miestnosti pod 
javiskom kultúrneho domu, kde nebolo denné svetlo a vetranie, dokonca 
nebola vždy ani vykúrená. 

Napriek tomu nadšenie členov orchestra MDZ priťahovalo hudobníkov 
zo širokého okolia. S úspechom usporadúval koncerty, a to nielen doma 
a spolupracoval aj so speváckym zborom miestneho odboru Matice 
slovenskej, ktorý viedol takisto J. Vojčiak.

V orchestri účinkovali aj niekoľkí členovia v našich článkoch už 
spomínanej dychovej hudby, dokonca i sám jej kapelník pán Ján 
Petruj. Okrem samostatných koncertov sprevádzali aj operety, estrádne 
programy a pod. 

V rukopise pána Meleka sa zachoval aj nie celkom úplný zoznam 
členov orchestra: „dirigent: Jozef Vojčiak, huslisti: Vojtech Reus, Dr. 
Ladislav Ledényi, Aladár Truska, Jozef Lacko, Ladislav Prachár, Irena 
Reusová, Edita Jodasová, Jozef Benč, viola: Štrba, violončelo: Peter 

Orchester pri Mestskom 
divadelnom združení v Novej Bani

Melek, kontrabas: Tobiáš Kubík, klarinety: Ján Petruj, Jozef Bakoš, 
fagot: Dr. Gejza Boča, fl auta: Ján Melek, saxofón: Viliam Bachár, lesné 
rohy: J. Šurka ml., Július Štubňa, trombóny: Peter Schwarz, Struhár st., 
trubky: Ján Šurka st., Jozef Kráľ, Ján Ditte, bubny: Menšík, Frant. Kopka, 
klavír: Bibiana Hudecová, harmónium: Želmíra Bevilaqua, gitara: Ladislav 
Fekete.“

V roku 1950 začína činnosť orchestra postupne stagnovať, čo 
bolo zapríčinené pracovnou zaneprázdnenosťou, výkonom funkcií či 
odsťahovaním niektorých jeho členov a tiež aj stupňujúcimi sa odbornými 
požiadavkami. Na okolí nebolo takých školených hudobníkov, ktorí by 
postupne nahrádzali odchádzajúcich a nebola ani možnosť hudobného 
vzdelania v meste, preto orchester MDZ v tomto roku i ukončil svoju 
činnosť. 

O rok nato rozhodla rada MNV o zriadení mestskej hudobnej školy, 
ktorej zakladateľom sa stal tiež Jozef Vojčiak. V školskom roku 1952/53 
zakladá nový — školský orchester.

Pracovníci Pohronského múzea

 w Fotografi a pána Jozefa Vojčiaka, zakladateľa orchestra, sa zachovala 
v našom archíve z čias počiatkov hudobnej školy. V spoločnosti svojich 
žiakov — akordeonistov.

Egypt – dar Nílu
12. október - 30. november  2009
Pohronské múzeum,  Nová Baňa

Výstava Egypt — dar Nílu ponúka 
návštevníkom príležitosť oboznámiť sa 
s egyptským umením. Vystavené predmety 

predstavia staroveký svet, jednu z najväčších civilizácií, ktorá 
prekvitala na brehoch Nílu a zahŕňa časové pásmo od zjednotenia 
Egypta kráľom Menim  /Narmerom/ až po kráľovnú Kleopatru, keď 
sa krajina dostala pod nadvládu Rímskej ríše a faraónsky svet sa už 
nikdy neobnovil...

Všetky vystavené predmety v počte 296 kusov pochádzajú zo 
súkromnej zbierky Jána Hertlíka, rodáka z Handlovej, v súčasnosti 
žijúceho v Pezinku a zbožňujúceho  Egypt. Láska k egyptskej kultúre, 
k dávnej civilizácii má korene v Hertlíkovej prvej návšteve tejto africkej 
krajiny v decembri 2002. Ešte pred cestou sa z kníh oboznamoval 
s bohatou históriou písanou na brehoch Nílu. Spomína na chvíle, 
keď po prvýkrát uvidel veľkolepý karnacký chrám, majestátne hrobky 
v Údolí kráľov vytesané do skál...

Egypt sa stal pre zberateľa Hertlíka určitým životným štýlom. 
Opakovane sa tam vracia, aby si znova a znova vychutnal dávnu 
históriu veľkých panovníkov. 

Predmety — repliky, ktoré nosí z egyptských bazárov, sa snaží 
rôznymi maliarskymi technikami upraviť na podobu originálov, aké sú 
vystavené v múzeách po celom svete.

Helena Hudecová
Pohronské múzeum, Nová Baňa 

PRÍDE K NÁM MIKULÁŠ
Kedy?  4. 12. 2009 o 16,00 hod.

Kde?  v radničnom parku  
(v prípade nepriaznivého počasia v kine Vatra)

TEŠÍME SA NA VÁS

INZERCIA
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STE USPORIADATEĽOM
KONCERTU, DISKOTÉKY ALEBO INÉHO 
VEREJNÉHO KULTÚRNEHO PODUJATIA, 

NA KTOROM ZNIE HUDBA?

INFORMÁCIE PRE POUŽÍVATEĽOV HUDOBNÝCH DIEL, KTORÍ SÚ 
USPORIADATEĽMI VEREJNÝCH PODUJATÍ S HUDBOU

Hudobné diela sú majetkom ich tvorcov – skladateľov, textárov, 
preto s nimi nemožno nakladať bez ich súhlasu (stanovené platným 
Autorským zákonom, §17,18). Slovenský ochranný zväz autorský 
(SOZA) je organizácia kolektívnej správy práv, ktorá  chráni majetkové 
práva domácich aj zahraničných autorov a vydavateľov hudobných diel, 
uzatvára licenčné zmluvy s používateľmi hudobných diel, na základe 
ktorých získavajú oprávnenie hudobné diela použiť. Vyberá autorské 
odmeny a rozdeľuje ich oprávneným vlastníkom práv (§40, §81 Autorského 
zákona).

AKO POSTUPOVAŤ, AK CHCETE ORGANIZOVAŤ VEREJNÉ 
PODUJATIE S HUDBOU?

Usporiadateľ  je povinný:
1) oznámiť mestskému alebo obecnému úradu, na území ktorého sa 

hudobná produkcia má konať, zámer usporiadať podujatie (§3 zákona 
SNR č. 96/1991 Zb.)

2) zaslať na adresu SOZA 2x vyplnené tlačivo Hromadnej licenčnej 
zmluvy minimálne 30 dní pred začatím používania hudobných diel. 
Tlačivo zmluvy nájdete na web stránke SOZA www.soza.sk alebo vám 
ju na požiadanie zašleme (02/ 50202725, e-mail: podujatia@soza.sk).  
SOZA zmluvu zaregistruje a 1 potvrdený exemplár vám zašle naspäť. 
Na základe vami vyplnenej zmluvy SOZA vystaví faktúru podľa 
platného sadzobníka SOZA

3) zaslať zoznam použitých diel do SOZA najneskôr 7 dní po podujatí 
so živou hudbou. Zoznam musí obsahovať názvy predvedených diel 
a mená autorov hudby a textu. (Podľa tohto zoznamu SOZA rozdelí 
vybraté autorské honoráre  domácim a zahraničným autorom.)

ČO V PRÍPADE, AK SA NAHLÁSENÁ HUDOBNÁ PRODUKCIA 
NEKONÁ ALEBO NASTANE ZMENA?

Každú zmenu treba ihneď písomne nahlásiť  do SOZA. Ak sa podujatie 
zruší, je potrebné  SOZA bezodkladne zaslať potvrdenie mestského alebo 
obecného úradu o dôvode zrušenia.

Druh verejnej hudobnej produkcie (napr. benefi čné podujatie) alebo jej 
hospodársky výsledok (zisk alebo strata) nemá vplyv na výšku autorského 
honoráru, ktorý vám SOZA vypočíta.

AKO BUDE SOZA POSTUPOVAŤ, AK AUTORSKÝ HONORÁR 
NEBUDE ZAPLATENÝ V LEHOTE SPLATNOSTI? 

V tom prípade bude od vás SOZA vymáhať pohľadávku zodpovedajúcu 
100 % základnej sadzbe (podľa Sadzobníka SOZA spolu s príslušenstvom 
(úroky z omeškania / zmluvná pokuta, súdne trovy, príp. trovy exekúcie). 

ČO SA STANE, AK SOZA ZISTÍ, ŽE SÚ POUŽÍVANÉ HUDOBNÉ 
DIELA BEZ UZATVORENIA LICENČNEJ ZMLUVY?

SOZA bude žiadať o vydanie bezdôvodného obohatenia (§81, 
ods.1, písm. i Autorského zákona) vo výške stanovenej podľa platného 
sadzobníka SOZA. Súčasne podá podnet na prejednanie priestupku na 
úseku kultúry podľa §32 zákona č.372/1990 Zb. o priestupkoch v znení 
neskorších predpisov, prípadne podnet na začatie trestného stíhania za 
trestný čin porušovania autorského práva podľa § 283 Trestného zákona.

Všetky potrebné tlačivá nájdete na www.soza.sk.

SOZA - licenčný odbor, 
Rastislavova 3, 821 08 Bratislava

Tel. č. / Fax: 02/ 50 20 27 25, 
e-mail: podujatie@soza.sk

Celý mesiac október sa niesol v duchu úcty k starším a pri tejto príle-
žitosti mesto Nová Baňa usporiadalo dňa 16. 10. divadelné predstavenie 
od F. Urbánka PANI RICHTÁRKA v podaní Divadelného súboru Jána 
Chalupku z Brezna. Úvod patril slovám pani primátorky, ktorá privítala 
všetkých prítomných a na záver popriala príjemný kultúrny zážitok.

Už 2. ročník nesúťažnej prehliadky detských a mládežníckych cim-
balistov Banskobystrického kraja pod názvom Na cimbalovú nôtu sa 
uskutočnil 23. 10. v kine Vatra. Predstavilo sa nám spolu 10 jednotlivcov 
a večer vystúpilo zoskupenie muzikantov Temperament Cimbal orchestra 
pod vedením Michala Budinského. 

Koncert a beseda pre študentov Strednej odbornej školy v N. Bani 
pri príležitosti 20. výročia nežnej revolúcie boli organizované pod záštitou 
mesta Nová Baňa. 15. 10. zaspieval Jan Kryl svoje, ale aj bratove pesnič-
ky v komornej atmosfére v priestoroch Pohronského múzea.

Text: -bj-; Foto: -ht-

Okienko do kultúry v Novej Bani

 w Divadelné predstavenie od F. Urbánka PANI RICHTÁRKA.

 w Na cimbalovú nôtu.

 w Jan Kryl počas svojho vystúpenia v Pohronskom múzeu.

INZERCIA
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FÉNIX ZALETEL 
AŽ NA KYSUCE

Vyše päťdesiat účastníkov vlastivedno–turistického podujatia, ktoré 
v mesiaci október pripravila Územná správna rada DO FÉNIX v Novej 
Bani, malo možnosť navštíviť jednu z najatraktívnejších lokalít v kysuckom 
regióne  — Skanzen kysuckej dediny v Novej Bystrici — Vychylovke. 
Tentoraz sa zájazdu zúčastnila aj necelá desiatka dospelých z radov 
učiteľov, rodičov a dôchodcov, ktorí drukujú turistike. Po trojhodinovej 
ceste autobusom účastníkov čakala jazda historickou lesnou úvraťovou 
železnicou, ktorá patrí medzi významné kultúrne pamiatky na Slovensku, 
ale aj v Európe. Počas polhodinovej jazdy sa účastníci od sprievodkyne 
dozvedeli veľa zaujímavých historických, ako aj technických faktov. Ďalej 
nasledovala prehliadka skanzenu, v ktorom sú sústredené roľnícke 
obydlia, hospodárske budovy, mlyn, kostol, ba aj krčma z rôznych kútov 
Kysúc. Poldruhahodinová prehliadka skanzenu tiež ubehla veľmi rýchlo 

a  p o č a s 
nej všetci 
ú č a s t n í c i 
veľmi pozorne 
s l e d o v a l i 
v ý k l a d 
sprievodkyne. 
Pre deti to 
bolo veľmi 
poučné, lebo 
vidieť na 
vlastné oči 
to, o čom 
píšu školské 
u č e b n i c e , 
je rozhodne 
zaujímavejšie 
a  n a j m ä 
atraktívnejšie. 

Ďalšie kilometre autobusom priviedli účastníkov do obce Stará Bystrica, 
kde sa môžu popýšiť zaujímavým orlojom, ale aj nádhernou modernou 
dedinskou architektúrou, v ktorej ako stavebný prvok dominuje drevo. 
No a po prehliadke obce sa všetci dospelí účastníci svorne zhodli, že 
starostovia a primátori našich slovenských obcí a miest by sa tu veru 
hodne poučili. Bodku za iste zaujímavým podujatím tradične dala návšteva 
krytej plavárne v Žiari nad Hronom. Vedenie ÚSpR Fénix  aj touto cestou 
ďakuje MsÚ za fi nančný príspevok na podujatie, vedúcej podujatia Mgr. 
Helenke Orgonášovej za precíznu prípravu a vedenie podujatia, rodinke 
Bláhovcov za tip návštevy St. Bystrice, p. Ivanovi Katinovi za spoľahlivú 
jazdu autobusom a všetkým účastníkom za disciplinovanosť a enormný 
záujem o program podujatia.

Vedenie ÚSpR FÉNIX
Foto: Jozef Rusňák

Kto je kto...
Uplynulo už neuveriteľných 45 

rokov odvtedy, keď sa v školskom 
roku 1963/1964 lúčili so školou 
deviataci, aby pokračovali v štúdiu 

na stredných školách, SUŠ–ke a učilištiach. Život a osud ich zavial do 
všetkých kútov Slovenska, Česka a niektorých do zahraničia.

Bývalí spolužiaci sa stretávali pravidelne, niektorí príležitostne 
a niektorí sa 45 rokov nevideli. 22. augusta v tomto roku sme stáli pred 

bývalou školou v radostnom očakávaní zo 
stretnutia, pozorovali prichádzajúcich a hádali, 
kto je kto...

Stretnutie absolventov základnej školy 
po dlhých rokoch sprevádzala radosť, objatia 
a slzy dojatia. V bývalej triede sme spomínali 
na svojich učiteľov, príhody a zážitky zo školy 
a uctili sme si pamiatku spolužiakov, ktorí už 
nie sú medzi nami.

Akcia pokračovala na posedení, o ktoré sa 
postaral náš spolužiak Laci Vozár. Vydarené 
podujatie trvalo až do skorých ranných hodín, 
lúčili sme sa so sľubom, že sa o dva roky 
stretneme zas.

Na záver sa chcem poďakovať iniciátorke 
a organizátorke stretnutia Mgr. Anne Klačkovej 
—vďaka ti, Anka.

-AK-

Nebezpečná 
nevšímavosť

Členská schôdza organizácie Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov sa niesla v duchu oprávnených obáv o ďalší vývoj našej 
spoločnosti. Ľahostajnosť a benevolentnosť slušných ľudí napomáha 
rozvoju zla. Hospodársku krízu využívajú skupiny extrémistov. 
Prezentujú sa ako záchrancovia štátu a chcú brať spravodlivosť 
do svojich rúk. Vďaka aktívnym agitátorom sa im darí — získavajú 
podporu časti obyvateľstva. Jedným z kandidátov na funkciu župana 
je známy čiernokošeliar.

História neklame. V tridsiatych rokoch minulého storočia Hitlerovi 
hnedokošeliari v Nemecku robili programy na Židov. Počas vojny 
naši čiernokošeliari strieľali a pálili ľudí vo vápenke v Nemeckej. Ako 
píše vynikajúci publicista Gavril Gryzlov vo svojej knižke Gardistické 
inferno, boli to chlapci z dobrých kresťanských rodín. Fašistická 
ideológia z nich urobila chladnokrvných vrahov. Vraždili bez výčitiek 
svedomia. Vodcovský a stavovský systém z nich vytesal „ozajstných 
chlapov“.

Varovný je pokles morálky a postupné zabúdanie na obete 
poslednej vojny. Počas oslavy 50. výročia SNP za daždivého počasia 
si príhovor primátora Jána Polca vypočulo plné námestie účastníkov 
tohto podujatia. Kvety k pomníku padlých položili aj niektorí občania. 
Dychová hudba zahrala hymnickú pieseň Kto za pravdu horí. 
V súčasnom období sa osláv zúčastňujú dve-tri desiatky občanov 
a mladíci, ktorí kráčajú, debatujú počas štátnej hymny a pýtajú sa, čo 
je to za šou...

Pápež Ján Pavol II. ako mladý Karol Wojtyla bol súčasťou 
protifašistického odboja v Poľsku. Pri návšteve v Osvienčime pokľakol 
pri pomníku obetí a vyhlásil: „Za vojnu nesú zodpovednosť nielen 
tí, ktorí ju vyprovokovali, ale aj tí, ktorí nepodnikli nič, aby vojne 
zabránili.“

Kto voči zlu mlčí, ten s ním mlčky súhlasí!

-juhr-

INZERCIA
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Prvé krôčky s anglickým jazykom pre 
detičky i mamičky — stretnutia v anglickom 

jazyku vždy v pondelok o 16.00 hod., permanentka/ 12 hodín (1 
hod./ 30 min. ) /10 €.

MAMIČKA, ZACVIČ SI — každý pondelok o 17.00 hod. 
v materskom centre, začíname 9. 11. 2009. Nechajte stres za 
dverami a športujte s nami v dobrej nálade. Deti môžu cvičiť s nami 
alebo sa pohrať v herni. Poplatok za cvičenie: 1 €/hod.

CVIČENIE PRE BUDÚCE MAMIČKY a oteckov — jednorazová 
individuálna psychická a fyzická príprava na pôrod s pôrodnou 
asistentkou. Témy: 1. príznaky pôrodu; 2. jednotlivé pôrodné doby; 3. 
nácvik dýchania; 4. nácvik tlačenia; 5. popôrodné obdobie + dojčenie. 
Termín prednášky v rozsahu 80 — 90 min. si môžete dohodnúť na t. 
č.: 0907/569 153. Prípravu je vhodné absolvovať od 30. týždňa/cena 
15 €. 

TVORIVÉ DIELNE PRE NAJMENŠÍCH — každý štvrtok od 
10:00 do 12:00 hod. Príďte si pocvičiť pršteky a fantáziu, lepíme, 
maľujeme, navliekame, odtláčame, striháme. Náročnosť je primeraná 
veku prítomných detí. 

STRAŠIDELNÁ CESTIČKA — 13. 11. 2009 o 16.30 hod., 
pozývame vás na neskoré popoludnie v znamení svetlonosov, 
škeriacich sa tekvičiek a jednoduchých súťaží. Prosíme vás, aby ste si 
obliekli strašidlovské kostýmy a priniesli tekvicu.

ŠTUDENTI DEŤOM — 16. 11. 2009 od 9.00 hod. v materskom 
centre — tvorivé dopoludnie v spoločnosti študentov z Gymnázia Fr. 
Švantnera v Novej Bani pri príležitosti Dňa študentstva.

BURZA zimného oblečenia a potrieb pre deti a mamičky — 20. 
— 21. novembra 2009, t. j. v piatok od 14.00 — 18.00 hod. a v sobotu 
od 9.00 — 17.00 hod.

Veci určené na predaj môžete nosiť od  16. — 19. novembra 2009 
v čase otváracích hodín materského centra. 

POZOR — Vzhľadom na veľké množstvo vecí na predaj je nutné, 
aby si každý svoje veci sám spísal, označil ich cenovkou, ktorá bude 
na veciach pevne držať a spolu so zoznamom nám ich v uvedenom 
čase odovzdal. Poplatok za burzu je stanovený na 15 % z ceny 
predaného tovaru.

DNI KRÁSY s Mary Kay —  23. 11. 2009 o 16.30 hod.  
— prednáška o tom, kedy sa treba začať starať o svoju pleť, ako 
sa správne starať o pleť, ako si zachovať mladistvý vzhľad. Pre 
vylosované účastníčky je pripravený malý darček.

PRÍDE K NÁM MIKULÁŠ — 3. 12. 2009 o 16.00 hod. k nám 
zavíta Mikuláš, ktorý nám ako darček prinesie nielen drobnosť pre 
každé dieťa, ale aj divadelné predstavenie v podaní MC Mravček 
z Hriňovej s názvom O chrobákoch. Po jeho skončení rozbalíme 
darčeky pre MC Gašparko. Vstupné:1,5 €/osoba.

VIANOČNÁ POHĽADNICA S FOTKOU VÁŠHO DIEŤATKA  
—  7. 12. 2009 od 15:30 hod. Dajte si vyrobiť originálne vianočné 
pohľadnice na počkanie! V cene 3 € budete mať fotenie, výber 1 
rámiku, 2 x farebná tlač na kvalitný fotopapier 10 x 15 cm, vstup 
do MC Gašparko. Na výber budete mať viac ako 30 rámikov s rôznymi 
motívmi — vianočné, rozprávkové....

Ponúkame možnosť využívať INTERNET a tlačiareň za 
symbolické ceny. Využite možnosť pripojenia, kým sa vaše 
deti hrajú.

Ďakujeme:
- všetkým MŠ, ktoré prišli prezentovať svoju činnosť 

a zorientovali mamičky budúcich škôlkarov pri výbere materskej 
školy.

MATERSKÉ CENTRUM

@

NOVEMBER

PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!

Čo nového v ZŠ sv. Alžbety

MC Gašparko, Nábrežná 2, Nová Baňa, sídlime v MŠ

Pri príležitosti mesiaca úcty 
k starším si koncom októbra 
pripravili pani učiteľky na 1. stupni 
spolu so žiakmi projektový deň 
pod názvom Deň so starkými. 
Cieľom tohto dňa bolo vzdať úctu 
a vďačnosť starým rodičom za ich 
lásku a starostlivosť a prežiť spolu 
s nimi pár pekných dní v škole 
i v kostole. Časť programu sa 

konala v Kostole sv. Alžbety, kde 
sa prítomným najskôr prihovorila 
pani riaditeľka Mgr. Sidónia 
Kureková, potom sa žiaci pomodlili 
spolu so starými rodičmi radostný 
ruženec a zaspievali si. Žiaci 
predviedli krátku akadémiu 
venovanú Panne Márii. V škole 
pokračoval program tvorivými 
dielňami. V každej triede boli 
pripravené štyri stanovištia pod 
názvami:  Kresba ružencových 
tajomstiev, Výzdoba tekvíc,  
Rodina z vlny, Tvorenie 
obrazov z prírodnín. Do 
tvorivých dielní sa zapojili spolu 
so žiakmi aj ich starí rodičia. 
Žiaci 2. ročníka navštívili 

spolu s ich triednou učiteľkou 
Mgr. Andreou Raffajovou  Domov 
dôchodcov v Novej Bani, kde sa 
spolu s našimi starkými pomodlili 
ruženec a predviedli im program. 
Na záver programu im odovzdali 
darčeky, ktoré pre nich pripravili 
žiaci v školskom klube detí pod 
vedením Anny Spurnej  a Ing. 
Martiny Abrahámovej. V októbri 

žiaci 8. a 9. ročníka absolvovali  
literárnu exkurziu do Martina, 
kde navštívili  budovu Matice 
slovenskej, Národný cintorín a 
literárne múzeum.

Pri príležitosti sviatku 
Všetkých svätých si žiaci 
všetkých tried zvolili svojho 
patróna spomedzi svätých 
a 9 dní pred týmto sviatkom 
každý deň stručne predstavili 

zástupcovia tried svojho patróna 
do školského rozhlasu. Počas 
novembra by sme všetci mali 
pamätať  hlavne v modlitbách na 
svojich zosnulých .

Text: M. Solčanová, foto: škola

FUTBALISTKY Z CVČ 
NA TURNAJI

Dňa 14. 10. 2009 sme sa v Žiline zúčastnili na Minichampions lige 
Slovenska SFZ — skupina stred — staršie žiačky. Po úmornej ceste 
v zlom počasí sme v zápasoch, ktoré sa odohrávali v daždi a snehu a na 
klzkom povrchu, podali veľmi slušný výkon. Hrali sme totiž s futbalistkami, 
ktoré hrajú prvú ligu a majú možnosť trénovať na miniihriskách. Nám sa to 
podarilo len raz na priateľskom zápase v Žarnovici, kde sme na takomto 
miniihrisku hrali a vyhrali. 

V Žiline sme hrali s družstvami: ŠFK Žilina, Selce A a Selce B. Postup 

(pokračovanie na str. 15)
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Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

SCIENTIA — POTENTIA
 „Vyučovanie má srdce zušľachtiť, myseľ osvietiť, človeka do života 

pripraviť.“ Táto sentencia Ľ. Štúra bola leitmotívom vzdelávania žiakov 
SŠ a gymnázií nielen v minulosti, ale aj v prítomnosti.

Štúdium na gymnáziu poskytuje všeobecné vzdelanie. V 1. a 2. 
ročníku vyučovanie prebieha podľa školského vzdelávacieho programu. 
V tomto a v budúcom  maturitnom ročníku budú mať žiaci 4 povinné 
predmety (SJ, AJ, NJ, TV) a k nim si volia až 18 hodín rôznych predmetov 
podľa vlastného záujmu. V ponuke je napríklad aj psychológia, ekonómia, 
informatika, latinčina. To umožňuje žiakom dôslednú prípravu na maturitu, 
rozšírenie vedomostí a zručností, čím sa znásobujú ich možnosti. Naši 
poslední maturanti dosiahli 95 % prijatia na vysoké školy.

Výchova a vzdelávanie na GFŠ sa realizuje aj prostredníctvom 
projektovej činnosti. Práve tá dáva študentom možnosť zviditeľniť svoju 
osobnosť tvorivosťou, zabojovať v súťažiach. V minulom školskom roku 
bol ukončený projekt COMENIUS — Partnerstvá v rámci Programu 
celoživotného vzdelávania. Výstupom projektu bola brožúra Objavme 
nanovo hodnotu povolaní typických pre náš región. Do projektu spolu 
s GFŠ bola zapojená Volksschule Volkach (SRN) a Zespól Szkól 1, 
Bobowa (Poľsko).

Projekt Goetheho inštitútu ŠKOLY — PARTNERI BUDÚCNOSTI, 
zameraný na podporu vyučovania nemeckého jazyka, vstúpil do 2. 
ročníka. GFŠ je jedna z dvoch slovenských škôl zapojených do tohto 
medzinárodného projektu MŠ SRN. 

Priebežne sa realizuje projekt ELEKTRONIZÁCIA A REVITALIZÁCIA 
ŠKOLSKÝCH KNIŽNÍC.

Od mája do septembra 2008 prebiehal projekt ODKRYJEM TI 
MÔJ SVET v spolupráci so ŠZŠ pre telesne postihnutých v Novej Bani 
— Hrabiny a ZUŠ v Novej Bani. Výstupom projektu bola zbierka básní.

Garantom projektu AKTÍVNE GLOBÁLNE ŠKOLY bola nadácia 
Človek v ohrození. Naša škola sa zamerala predovšetkým na 
problematiku klimatických zmien. Výsledky projektu sú zaznamenané na 
fotografi ách a videu.

Cieľom projektu MULTIKULTURART –— spoznaj kultúru menšín — 
projektu OZ Človek v ohrození, bolo podporiť multikultúrne porozumenie 
v regiónoch Slovenska. Na multimediálnej prezentácii v Bratislave sa 
naša škola predstavila krátkym dokumentárnym fi lmom. Na tvorbe 
projektu VODA V KRAJINE, realizovaného s podporou Veolia Voda, 
pracovali študenti 2. ročníka a septimy. Počas Dňa vody sa do projektu 
zapojili žiaci celej školy.

Žiaci 1. A a kvinty boli zapojení do projektu denníka SME 
zameraného na fyziku a ekonómiu – SME V ŠKOLE. Výstupom boli 
práce z objavovanej problematiky — energia okolo nás a prezentácie 
ekonomických zručností.

Rozvíjať pozitívny vzťah ku kultúrnym hodnotám bolo cieľom projektu 
KULTÚRNE POUKAZY 2009. Každá trieda ich využila pri návšteve 
profesionálnych divadiel.

V tomto školskom roku sa GFŠ zapojilo do projektu BBSK v rámci 
operačného programu Vzdelávanie — premena tradičnej školy na 
modernú, SPOLOČNE V ODLIŠNOM, ktorý je zameraný na tvorbu 
školského vzdelávacieho programu. Cez Ústav informácií a prognóz 
v školstve sú traja učitelia zapojení do projektu MODERNIZÁCIA 
VZDELÁVACIEHO PROCESU NA SŠ. 

V mimovyučovacom čase žiaci môžu zmysluplne využívať čas 
a rozširovať svoje vedomosti a zručnosti v 16 krúžkoch. Okrem športových 
sú to napr. krúžok ruského jazyka pre začiatočníkov i pokročilých, fi lmový, 
fotografi cký, čitateľský, redakčný a i.

V tomto roku má GFŠ 313 žiakov, ktorí sa učia v 11 triedach. 
V budúcom školskom roku 2010/2011 otvára GFŠ 3 triedy. 1. ročník 
osemročného štúdia, triedu prímu, s počtom žiakov 24. Prijímacích 
pohovorov sa môžu zúčastniť žiaci z 5. ročníkov ZŠ. V rámci 
štvorročného štúdia otvárame dve  triedy 1. ročníka s počtom žiakov 30 
v každej triede.

V logu jednej z amerických univerzít je latinské motto AD 
ASTRA PER ASPERA — napredovať až „k hviezdam“ sa dá len cez 
prekonávanie ťažkostí, problémov, prekážok. Je to výzva pre každého 
študenta a gymnaziálne štúdium na ceste k najvyšším métam poznania 
predstavuje odrazový mostík.

PaedDr. Oľga Sobotková, Gymnázium F. Švantnera

Európsky deň jazykov na GFŠ

Od roku 2001 oslavuje 
Európska únia 26. septembra 
jazykovú rôznorodosť svojich 
členských štátov. Spoločné 
oslavy sú vyjadrením obdivu a 
úcty k bohatému kultúrnemu 
dedičstvu a tradíciám, ktoré 
sú súčasťou všetkých jazykov 
Európy, ale aj pripomenutím 
významu jazykového vzdelávania, 
dôležitosti podpory celoživotného 
vzdelávania v oblasti jazykov, 
ako aj zvyšovania povedomia o 
jazykoch Európy.

Tento rok sme sa aj v našej 
škole rozhodli zorganizovať rôzne 
podujatia pri tejto príležitosti. 
Študenti, ktorí absolvovali 
rôzne formy študijných pobytov 
v zahraničí, porozprávali o svojich 
skúsenostiach a zážitkoch svojim 
spolužiakom formou zaujímavých 
prezentácií. Ďalší si vyskúšali 
prácu prekladateľov a porovnávali 
svoj preklad s profesionálnym 
prekladom. V rámci tried zahrali 
študenti tercie anglické a nemecké 
divadielko pre svojich mladších 
spolužiakov zo sekundy.

V našej 
škole sa 
v e n u j e m e 
výučbe najmä 
ang l i c kého 
a nemeckého 
jazyka, no 
pri príležitosti 
Európskeho 
dňa jazykov 
s m e 
n e z a b u d l i 
ani na ďalšie 

jazyky. Pani profesorka Bencková 
dala druhákom základy taliančiny, 
pani profesorka Kopernická učila 
v kvarte španielske číslovky 
a pani profesorka Paštrnáková 
už niekoľko rokov úspešne vedie 
krúžok ruského jazyka. Mladší 
študenti si mali možnosť vyskúšať, 
ako poznajú európske jazyky, 
a to tak, že sa snažili rozpoznať, 
v akom európskom jazyku sú 
napísané knihy, ktoré sme im 
priniesli alebo hľadali jednotlivé 
slová v rôznych jazykoch. No 
a keďže najlepšie je učiť sa jazyky 
v praxi, dali sme si čaj s mliekom 
s pani Sue Primmer, s ktorou sme 
sa v kvarte rozprávali o rozdieloch 
medzi Veľkou Britániou 
a Slovenskom.

Vyučovaniu jazykov venujeme 
v našej škole veľkú pozornosť. 
Máme jazykové laboratórium 
vybavené 14 notebookmi 
a multimediálnou knižnicou a 2 
interaktívne tabule, ktoré stále viac 
a viac využívame práve na učenie 
jazykov. 

sekcia jazykov, GFŠ

„Koľko jazykov vieš, toľkokrát si človekom.“ 

Aj knižnica môže byť miestom 
plným života ... 

Každý štvrtý októbrový pondelok patrí školským knižniciam. V roku 1999 
vyhlásila prvýkrát Medzinárodný deň školských knižníc Dr. Blanche Woolls, 
prezidentka Medzinárodnej asociácie školského knihovníctva. Školské 
knižnice si tento deň pripomínajú rôznymi podujatiami, ktorých cieľom je 
podporiť u mladých ľudí dobrý a trvalý vzťah ku knihe, školskej knižnici 
a k čítaniu. 

Pre Gymnázium Františka Švantnera v Novej Bani bol tento deň 
výnimočný tým, že sme začali prácu v zrekonštruovanej školskej 
knižnici. Vďaka fi nančným prostriedkom získaným z rozvojového projektu 
Ministerstva školstva SR pod názvom Elektronizácia a revitalizácia 
školských knižníc sme zakúpili nové knižničné tituly, dve počítačové 
zostavy s pripojením na internet, čítačku čiarových kódov, tlačiareň 
a knižničný softvér s online katalógom. 

V priebehu minulého školského roka sme najprv upravili knižničné 
priestory, vymenili podlahu a knižnicu sme zariadili novým nábytkom. Potom 
začala práca s knihami: všetky sme ich pretriedili, zapísali do počítačového 
systému, označili čiarovými kódmi a opätovne uložili do zrekonštruovaných 
regálov. Zostáva nám naplniť už len posledný cieľ a to, aby sa naša 
moderná knižnica stala aj obľúbeným informačným a študijným miestom. 
Chcem poďakovať Mgr. A. Paštrnákovej a všetkým žiakom, ktorí pri tejto 
práci pomohli, a tak sa zároveň oboznamovali s fungovaním modernej 
knižnice. 

Od októbra v knižnici pracuje krúžok pod názvom Čítame si v knižnici, 

(pokračovanie na str. 15)

 w Foto: GFŠ
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Aj knižnica môže byť miestom 
plným života ... 

FUTBALISTKY Z CVČ 
NA TURNAJI

Centrum voľného času tento školský rok 
2009/2010 zastrešilo okrem futbalistiek 
aj  chlapcov  — futbalistov. Veríme, že 
sa nám podarí vytvoriť spoločne pre 
všetkých dobré podmienky na tento 

najobľúbenejší kolektívny šport. 

(dokončenie zo str. 13)

Svetový deň zdravej výživy

Jednou z najdôležitejších vecí, potrebných na dobrý a dlhý život, je 
zdravá výživa, na ktorú sa často zabúda. I z tohto dôvodu si v piatok 16. 
októbra 2009 ľudia vo viac ako 150 krajinách na celom svete pripomenuli 
Svetový deň zdravej výživy (World Day of Healthy Food). Svetový deň 
výživy sa oslavuje 16. októbra od roku 1979. V Ríme ho vyhlásili účastníci 
20. globálnej konferencie Organizácie Spojených národov pre výživu a 
poľnohospodárstvo.

Správna výživa sa významnou mierou podieľa na zdravotnom stave 
ľudí, ovplyvňuje kvalitu a dĺžku života a je hlavnou podmienkou prevencie 
a liečby najvýznamnejších ochorení. Najmä v detskom veku ovplyvňuje 
zdravý rast a vývin. I deti by mali o tejto problematike dostať čo najviac 

informácií a osvojiť si správne stravovacie návyky, vďaka ktorým budeme 
zdraví a plní energie.

A tak sme v našej Strednej odbornej škole obchodu a služieb v Novej 
Bani na tento významný deň nemohli zabudnúť. Študenti 1. ročníka 
študijného odboru spoločné stravovanie pod vedením Bc. Kvaššayovej 
pre nás pripravili kútik zdravej výživy. Mohli sme sa tu dozvedieť 
informácie o tom, prečo je vyvážená strava pre náš organizmus taká 
dôležitá, načo potrebujeme dostatok vitamínov, minerálov, bielkovín, 
vlákniny a aké pravidlá v stravovaní by sme mali v záujme nášho zdravia 
dodržiavať. Veľký úspech mala ochutnávka žiakmi pripravených nátierok, 
šalátov, nápojov a ovocia.

Tento zaujímavý deň nám mal pripomenúť, že život každého človeka 
je jedinečný, neopakovateľný a nenahraditeľný. Preto by si ho mal každý 
z nás dostatočne vážiť.

Text a foto: Bc. Kvaššayová, SOŠOaS, Nová Baňa

v rámci ktorého sme 27. 10. 2009 usporiadali podujatie pod názvom Poďme 
sa spolu báť. Knižnica sa premenila na miesto plné tekvičiek, strašiakov, 
duchov a privítala deti, ktoré mali odvahu báť sa pri čítaní tajuplných 
príbehov. Zároveň sme si vyrábali ozdoby do kvetináčov v podobe typických 
jesenných svetlonosov. 

V októbri sa triedy 1. A, 2. A a sekunda zapojili aj do česko-slovenského 
projektu Záložka do knihy spojuje školy, v rámci ktorého žiaci vyrábali 
záložky. Tie sme potom zaslali vybraným partnerským školám. Cieľom tohto 
projektu je nadviazanie kontaktov medzi českými a slovenskými školami a 

podpora čítania 
prostredníctvom 
v ý m e n y 
záložiek.

Verím, že 
naša útulná 
knižnica sa 
skutočne stane 
o b ľ ú b e n ý m 
m i e s t o m 
našich žiakov 
a  k o l e g o v , 
miestom plným 
života. 
PaedDr. Renáta 

Juhásová 

Úspech žiakov Špeciálnej 
základnej školy v Žarnovici

Banskobystrický samosprávny 
kraj a Pohronské osvetové 
stredisko v Žiari nad Hronom 
v spolupráci s občianskym 
združením  Ternipe — Rimavská 
Seč zorganizovali  regionálnu  
vedomostnú súťaž okresov 
Banská Štiavnica, Žarnovica, 
Žiar nad Hronom s názvom 
AMARE ROMA, ktorá sa konala 
dňa 14. 10. 2009 v Pohronskom 
osvetovom stredisku v Žiari nad 
Hronom. Podujatie nadväzovalo 
na propagáciu Rómskeho 
mentorského projektu.

Súťaže sa zúčastnili aj žiaci 
Špeciálnej základnej  školy zo 
Žarnovice, ktorú reprezentovali 
žiaci Kamila Goralová (6. ročník), 
Dávid Goral (6. ročník), Mária 
Mirgová (8. ročník),  Lukáš Goral 
(8. ročník) a Tomáš Tomčány (9. 
ročník). 

Vedomostná súťaž AMARE 
ROMA bola veľmi náročná, 
zameraná na spoznávanie 
významných rómskych osobností 
pôsobiacich v rôznych oblastiach 
kultúry, vedy, politiky, rómskej 
kultúry a histórie.

Štruktúra otázok pre 
súťažiacich bola dvojaká. 
Na jednoduchšie otázky 
sa odpovedalo priamo. Pri 
zložitejších otázkach bola 
pomôcka, a to možnosť vybrať 
si z troch možností a, b, c.  
V priebehu súťaže boli zakázané 
všetky materiálne pomôcky.  

Cieľom súťaže bolo:

- spájanie a spoznávanie rómskej 

a nerómskej kultúry 
- prostredníctvom súťaže lepšie 

spoznať rómske a nerómske 
osobnosti, ktoré sa významnou 
mierou pričinili o rozvoj tradičnej 
rómskej kultúry 

- rozvinúť a zvýšiť vedomostnú 
úroveň mladých ľudí v rómskej 
komunite, rómskej histórii 
a rómskych symboloch.

Žiakov na vedomostnú 
súťaž pripravila učiteľka našej 
školy Mgr. Dagmar Bóllová, 
ktorá spolu s celým kolektívom 
školy verila  v ich úspech.  Naši 
žiaci sú aj napriek mentálnemu 
postihnutiu  šikovní a talentovaní. 
Na svoj rozvoj však nevyhnutne 
potrebujú pochopenie, lásku, 
oporu a povzbudenie. Svoju 
šikovnosť dokázali na tejto súťaži 
obsadením druhého miesta, čo 
považujeme za veľký úspech. 

Nedá mi nespomenúť 
tanec Lukáša Gorala a Tomáša 
Tomčányho, ktorí v rámci 
súťažného kola predviedli 
akrobatické kúsky v brazílskom 
bojovom tanci CAPOEIRA. 

Žarnovická špeciálna základná 
škola sa týmto výsledkom  dostala 
do povedomia ľudí, ktorí v školstve 
pracujú a zviditeľnila sa v rámci  
regiónu.

Touto cesto ďakujeme všetkým 
žiakom, ktorí reprezentovali 
našu školu v takej ťažkej súťaži.  
Srdečne im k úspechu, ktorý 
dosiahli, blahoželáme. 

Mgr. A. Szalayová
riaditeľka ŠZŠ v Žarnovici

(dokončenie zo str. 14)

do celoslovenského kola, ktoré sa koná 28. 10. 2009 vo Zvolene, malo 
zaručené len prvé víťazné družstvo a tým sa stal ŠFK Žilina.  My sme 
nabrali nové skúsenosti do ďalších zápasov a turnajov.

Výsledky turnaja:
1. ŠFK ŽILINA  3    3  0  0          20:5      9
2. Selce A  3    2  0  1          20:7      6
3. CVČ — Nová Baňa 3    1  0  2          7:17      3
4. Selce B  3    0  0  3          5:23      0

Góly za CVČ dali: Mirka Kovácsová 1, Klaudia Varadyová 3, Tereza 
Miháliková 2 , Dominika Bodnárová 1.

Text a foto: Mgr. Andrášiková

 w Foto: GFŠ
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NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY, NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

MEDZINÁRODNÉ ŠPORTOVÉ HRY 
VO VARŠAVE — EURI INTEGRATION 
GAMES  2009 — HRY BEZ HRANÍC

Varšava je nádherná metropola, Poliaci sú výborní hostitelia a naše 
deti rady súťažia. Takto by sa dali v krátkosti vyjadriť naše pocity po 
návrate domov. V dňoch od štvrtého do ôsmeho septembra 2009 sme 
totiž prijali pozvanie na medzinárodné športové dni s názvom Hry bez 
hraníc, ktoré sa konali už po sedemnásty raz, tentokrát v Poľsku.

Svet sa mení. Zatvorte oči a pripomeňte si časy, keď sa vyžadovala 
a cenila sila, odvaha a statočnosť. Nájdite v sebe tieto cnosti a staňte 
sa rytiermi. Preukážte svoju silu v rytierskej príprave, odvahu pri 
poľovačke, statočnosť pri dobýjaní mesta a svoju česť preukážte 
záchranou princeznej. Po dni plnom zážitkov vás čaká veľká slávnosť a 
pasovanie za rytierov. Toto je príbeh, ktorý naše deti prežili počas plnenia 
si svojich súťažných úloh. Hier sa zúčastnili 4 chodiaci klienti, dvaja na 
mechanických a dvaja na elektrických vozíčkoch. Okrem súťaženia zažili 
slávnostné prijatie u primátorky mesta Varšava pani Hanny Gronkiewicz-
Waltz, návštevu historického centra a kráľovského paláca, videli ako 
funguje najmodernejšia lesná škôlka v Poľsku na lesnom inšpektoráte 
Jablonna, prežili ozajstné pasovanie za rytiera a povzbudiť nás prišla 
radkyňa slovenskej ambasády v Poľsku pani Helena Jacošová. 

Na záver sme prežili nádherné chvíle počas koncertu študentov 
špeciálnych škôl v Paláci kultúry a vedy. Okrem Slovenska boli na hrách 
zástupcovia Poľska, Čiech, Maďarska, Nemecka, Litvy a Belgicka. O dva 
roky budú usporiadatelia priatelia z Belgicka a potom je rad na nás. Už 
teraz sa tešíme. Ďakujeme našim deťom za vzornú reprezentáciu našej 
krajiny.

RADNIČKINE TRHY 2009
Radničkine trhy sú predajno-

-prezentačné trhy, ktoré sa 
konajú na Nádvorí sv. Juraja 
v bratislavskom Primaciálnom 
paláci. Návštevníkom ponúkajú 
rozmanité výrobky klientov 
chránených dielní a zariadení 
sociálnych služieb. 

My sme mali tú česť 
a v dňoch 25. a 26. 9. 2009 
sme sa prvýkrát zúčastnili na 
9. ročníku  tohto podujatia. 
Svoje výrobky tu prezentovali 
a predávali  remeselníci z 35 
chránených dielní, pracovísk a 
zariadení sociálnych služieb z 
rôznych regiónov Slovenskej a 

Českej republiky.
Počas týchto dvoch dní sme 

zažili množstvo krásnych chvíľ 
— od samotnej prezentácie 
nášho zariadenia spojeného 
s predajom cez stretnutie 
s pani Radičovou, krásny živý 
kultúrny program až po samotný 
slávnostný večer v Zrkadlovej 
sieni Primaciálneho paláca, ktorý 
sa niesol v pompéznom duchu 
plnom príjemných prekvapení. A čo 
bolo tým najväčším? Ocenenie 
nášho klienta Rastíka Jedličku 
ako najlepšieho výrobcu podujatia 
a ocenenie nášho zariadenia ako 
najlepšieho zariadenia tohtoročných 

Radničkiných trhov spomedzi 
35 zariadení zúčastnených na 
tomto podujatí. Tieto ocenenia 
nás nesmierne tešia a vážime si 
ich, lebo vypovedajú o kvalitnej  
a dobre vykonanej práci nášho 
zariadenia.

Cieľom Radničkiných 
trhov nesúcich sa v tomto 
roku pod heslom nájdi si svoju 
zákazku bolo nielen zviditeľniť 
prácu občanov so zdravotným 
postihnutím, ale aj kultivovať 
prostredie a verejnú mienku o 
schopnostiach a zručnostiach 
zdravotne postihnutých ľudí.

DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ 
A 35. VÝROČIE VZNIKU 

NÁŠHO ZARIADENIA
Mesiac október sa spája s 

úctou k starším ľuďom, s krásnymi 
farbami jesene či prichádzajúcou 
zimou. V  tomto mesiaci nájdeme 
v kalendári aj množstvo krásnych 
mien, teda je aj meninový... a 
mnohí sa v tento mesiac narodili, 
teda je aj narodeninový....

Pre naše zariadenie je tento 
mesiac doslova a do písmena 
narodeninový.

22. 10. 2009 sa v našom 
zariadení konal Deň 
otvorených dverí 
spojený s oslavami 35. 
výročia vzniku nášho 
domova sociálnych 
služieb. V tento deň sa 
u nás stretli naši bývalí 
zamestnanci, ktorí sú 
už v dôchodkovom 
veku či iní milí hostia. 
Pri tejto príležitosti bol 
slávnostne pokrstený 
aj kalendár nášho 
zariadenia na rok 

2010, ktorý vznikol ako jeden z 
výstupov projektu podporeného 
nadačným fondom Slovak 
Telekom VARIÁCIE V ŽIVOTE 
ZDRAVOTNE POSTIHNUTÝCH. 
A kto boli jeho krstní rodičia? 
Predseda Banskobystrického 
samosprávneho kraja doc. 
Ing. Milan MURGAŠ, CSc. a 
predsedníčka sociálnej komisie 
a poslankyňa BBSK Božena 
Kováčová. 

DENNÉ CENTRUM
Začiatkom septembra sa naše 

rady rozrástli o nových kamarátov, 
ktorí sa rozhodli chodiť medzi nás 
do denného centra. Pribudli  medzi 
nás traja silní chlapi — Vladko, 
Ľuboš a Matej.

24. 9. sme navštívili DSS 
Hrabiny, kde prebiehala spoločná 
akcia DSS a spoločnosti T-Com 
pod názvom Variácie 2009. Klienti si 
pozreli program, ktorý tu prebiehal 
počas dňa a  zapojili sa do tvorivých 
činností. Pracovali s hlinou a 
spolu so študentkami Strednej 
odbornej školy Ladislava Bielika 

v Leviciach vytvárali postavičky 
z hliny. Neskôr si prezreli i výsledky 
práce remeselníkov,  ktorí tu počas 
týždňa  vytesávali sochy a súsošia 
z dreva.

Počas celého mesiaca sa ruky 
klientov nezastavili a vznikali pod 
nimi vypletané podnosy, klobúčiky, 
škatuľky a rôzne dekoračné 
predmety. Pravdaže sme si tú 
nádheru nenechali pre seba a už 25. 
9. sme sa s ňou podelili s miestnymi 
obyvateľmi a návštevníkmi na 
tradičnom novobanskom jarmoku. 
Zodpovedná úloha ponúknuť 
a odprezentovať naše výrobky 
jarmočníkom spočinula na Peťovi  
Hupianovi, ktorý nás zastupoval 
spolu s ostatnými klientmi DSS 
Hrabiny na tomto podujatí.

V dňoch  25.  — 26. 9. sa naši 
klienti v sprievode zamestnancov 
DSS Hrabiny zúčastnili aj 
na predajno-prezentačných 
Radničkiných trhoch v Bratislave, 
kde boli veľmi úspešní.

26. 9. sa konala aj ďalšia 
akcia, na ktorej sme mali svoje 
zastúpenie. V meste Fiľakovo 
prebiehala oslava 30. ročníka 
Svetového dňa cestovného ruchu 
na území Banskobystrického 
samosprávneho kraja. Naše 
zariadenie a svoju šikovnosť tu 
prezentovali  Slavo Palaj a Braňo 
Pažitka. 

 w Foto: -bj-

články pripravil DSS
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MFK Nová Baňa
Rozpačité jesenné futbalové výkony

Jesenná časť majstrovských futbalových zápasov vrcholí. Žiaľ, nie 
najúspešnejšie pre našich futbalistov. Začiatok súťaže  nenasvedčoval, 
že sa mužstvo dostane v tabuľke III. ligy do takej nepriaznivej situácie. Po 
vyrovnanom zápase s ašpirantom na postup s Kremničkou, následnom 
víťazstve na Králikoch a doma s Krásnom nad Kysucou prišla prvá 
prehra na domácej pôde s Turanmi.  Nádej na pokračovanie v dobrých 
výkonoch posilnilo víťazstvo nad vedúcou Ružinou na domácej pôde. Od 
tohto zápasu išla séria nevydarených zápasov, ktorá posunula mužstvo 
na dno tabuľky. Prispeli k tomu časté zranenia hráčov základnej zostavy 
(Hudec, Bielik, Pecho, Rybár) aj vlastnou vinou spôsobených, hlavne 
nedisciplinovanosťou hráčov a následnými zastaveniami činnosti. Po 
zápase s Bytčou sa výbor MFK rozhodol zlé výsledky mužstva riešiť 
odvolaním trénera p. Ena a vedením tréningového procesu počas 
posledných dvoch zápasov poveril kapitána mužstva Mareka Guláša. 
Tento ťah sa výboru pravdepodobne vydaril, lebo priniesol  víťazstvo 
v predposlednom zápase. Veríme, že dobrý výkon sa zopakuje aj 
v poslednom majstrovskom zápase na domácej pôde s Námestovom. 
Začiatok zápasu je o 13:30 hod.   

20. 9. 2009    Dolná Ždáňa – Nová Baňa   2:0   (1:0)
Výsledok zápasu sa rodil v jeho začiatku a konci. Už v 3. minúte 

zápasu  domáci hráč obišiel nášho obrancu, odvážne z uhla vystrelil 
a lopta prešla pomedzi  brániacich hráčov do našej bránky. Tento fakt 
zrejme ovplyvnil hru našich chlapcov v ďalších fázach zápasu. Hrali 
ustráchane, bez prihrávky, nedokázali sa presadiť v strede poľa ani 
pred bránkou domácich.  Naopak, domáci hrali aktívne po celom ihrisku 
počas celého zápasu, dokázali sa presadiť technicky, fyzicky aj takticky, 
pripravené šance však nedokázal zužitkovať. Rozdiel vo výkonnosti 
domáci potvrdili strelením druhého gólu v 92. minúte. Je však na  
zváženie pre trénera a hráčov, prečo inkasujeme už v treťom zápase gól 
v posledných minútach zápasu.

27. 9. 2009    Fiľakovo – Nová Baňa    3:1  (1:0), gól: Guláš 
Naši chlapci opäť nepresvedčili svojich priaznivcov výkonom na 

súperovom ihrisku. Žiaľ, do zápasu zo zdravotných dôvodov nenastúpili 
Hudec, Bielik a Lenard. Prvých 15 minút zápasu patrilo našim chlapcom. 
V týchto minútach mladý Tužinský unikol domácim obrancom a sám 
postupoval s loptou na súperovu bránku. Domáceho brankára  však 
neprekonal. V ďalších fázach hry iniciatívu naši postupne strácali, 
chybovali v prihrávkach, ich výkon zo začiatku zápasu upadal. To využili 
domáci, postupne nás zatláčali do obrany, výsledkom čoho bolo strelenie 
úvodného gólu. V druhom polčase naši pokračovali vo výkone z konca 
prvého polčasu. Domáci pridali ďalšie dva góly. Rybár po dvoch žltých 
kartách dostal  červenú. M. Guláš peknou strelou z priameho kopu upravil 
stav zápasu na 3:1.

4. 10. 2009    Nová Baňa – Veľký Krtíš    2:3  (2:3), góly: Juska 2
Ďalší nevydarený zápas zo strany našich futbalistov. Začiatok zápasu 

tomu nenasvedčoval. Naši sa do súpera pustili s vervou a od začiatku 
zápasu zatlačili súpera pred vlastnú bránu. Už v 3. minúte sa zrodila 
naša prvá šanca, keď tesne pred bránkovou čiarou bol Juska nedovolene 
bránený. Hlavný rozhodca na tento zákrok však nereagoval. Prevaha 
v poli z našej strany aj naďalej pokračovala. Žiaľ, v 17. minúte hostia po 
chybe našej obrany zo štandartnej situácie dali úvodný gól. V 24. minúte 
Juska vyrovnal a zdalo sa, že z našej strany nám víťazstvo nemôže 
ujsť. Z omylu nás v 30. minúte vyviedol gól strelený z pokutového kopu 

(pokračovanie na str. 19)

VARIÁCIE 2009
Vďaka tvorivej konfrontácii 

medzi umelcami a deťmi z 
Domova sociálnych služieb 
v Hrabinách vzniklo niekoľko 
zaujímavých a rôznorodých 
umeleckých diel. Udialo sa tak v 
dňoch od 21. až 25. septembra 
2009 priamo v areáli DSS Hrabiny. 
Pôvodnou myšlienkou bolo, aby 
deti mali možnosť vidieť zrod 
malého umeleckého diela. Dúfali 
sme, že sa pokúsia stať sa aspoň 
na krátky čas umelcami. Vďaka 
podpore z nadačného fondu 
Slovak Telekom, ktorý už po tretí 
raz podporil náš projekt, sa nám 
to podarilo. Z veľkých topoľových 
klátov študenti zo Školy úžitkového 
výtvarníctva v Kremnici pod 
odborným dohľadom pedagógov 
Vojta Baláža a Jána Miškoviča, 
akademického sochára, vytvorili 
matku s dieťaťom aj Rubikovu 
kocku. Ľudový umelec Ján 
Procner z Handlovej premenil 
drevo na fašiangovú masku. 
Zahanbiť sa nenechal ani 
manžel našej ambulantnej sestry 
Peter Staník so svojou podobou 
dreveného anjela. V hrnčiarskej 
dielni sa pracovalo nielen s hlinou, 
ale aj so sklom. Pani Adriena 
Kutáková, výtvarníčka zo Šiah, 
vedela, ako zaujať nielen deti, 
ale aj zamestnancov. Bonusom 
pre všetkých bolo vypaľovanie v 
špeciálne vyrobenej peci technikou 
raku. Práve túto techniku doteraz 
používajú japonskí umelci pri 

výrobe čajových šálok. Aby 
sme na tieto nádherné dni mali 
pamiatku, všetko krásne a 
zaujímavé zachytili vo svojich 
fotografi ách študenti zo Strednej 
odbornej školy Ladislava Bielika 
v Leviciach. Pozornému oku 
renomovaného fotografa a 
zároveň pedagóga PaedDr. 
Gabriela Kosmályho nič neuniklo 
a do tajomstiev fotografovania 
zaúčal aj klientov z DSS 
Hrabiny. Reportážnej fotografi i 
venovali svoj čas členovia OZ 
Fotogravity. Posledný deň sa na 
nás prišiel pozrieť aj pán profesor 
z Vysokej školy výtvarných umení 

v Bratislave pán Jozef Sedlák. 
Prežili sme spoločne nádherný 
týždeň plný umenia, tvorivosti a 
priateľstva. Ďakujeme všetkým, 
ktorí sa o to pričinili.

Šesťdňová motocyklová 
súťaž ENDURO

Na tejto motocyklovej 
olympiáde, ktorá sa konala 12. – 
17. októbra 2009 v Portugalsku vo 
Figueira da Foz, sa zúčastnilo 484 

jazdcov z 24 krajín celého sveta. 
Medzi nimi bol aj Novobančan 
Adam Šipikal. Štartoval za 
trojčlenný klubový tím FLY RACING 

Slovakia.
Tohoročná šesťdňová 

bola náročná. Pretekári 
absolvovali šesť súťažných 
dní po piesočnatých 
tratiach na plážach 
Atlantického oceána či 
skalnatých bralách. Počas 
súťaže najazdil Adam 
na motocykli španielskej 
výroby značky GAS-GAS 
25 200 kilometrov. Spálil 
dvesto litrov benzínu, čo 
znamenalo denne zvládať 
nástrahy trate za šesť 
– sedem hodín v sedle 
motocykla. Vo svojej 
triede C – 2 obsadil 51. 
miesto a ako klubový tím 
štyridsiatu prvú priečku 
z 94 klubov.

Šesťdňová je špecifi cká 
súťaž, kde nerozhodne 

iba jazdec, ale v hre je technika, 
počasie a hlavne športové šťastie, 
ktorého treba predovšetkým pre 
celý klubový tím. 

To, že sa Adam mohol zúčastniť 
tohto športového podujatia, záležalo 
od jeho doterajších výsledkov, 
kondície a fi nančných prostriedkov. 
Podporila ho hlavne rodina a veľká 
vďaka patrí sponzorom, ktorí 
našli pochopenie aj pre tento 
druh športu: BENTOKOP, ZEDA 
– METAL, BACKFLIP, mesto Nová 
Baňa, MIŠIMOTO, AXOL, s. r. o.

-FOX-

IN
ZERCIA
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Pištoliarske súťaže
Pod názvom Žarnovická cena sa na strelnici v Rudne nad Hronom 

3. októbra uskutočnila verejná súťaž v disciplíne veľkokalibrová pištoľ 
— služobná OPEN na 30 rán bez rozdielu kategórií. Jej organizátorom 
bola ZO SZTŠ, Žarnovica a Športovo-strelecký klub ZC 352 —Žarnovica. 
Súťaž bola súčasne majstrovstvami ZO SZTŠ, Žarnovica. Tentoraz 
súťažil rovný tucet strelcov, ktorí zastupovali prakticky všetky strelectvu 
sa venujúce organizácie bývalého okresu Žiar nad Hronom.

Presvedčivo zvíťazil 
Jozef Svetík z Novej 
Bane (člen ZO SZTŠ 
a ŠSK, Rudno nad 
Hronom), ktorý z 300 
možných nastrieľal 
262 kruhov. Druhý bol 
Dušan Bublák z Han-
dlovej (člen ZO SZTŠ 
Slovalco, Žiar nad 
Hronom) s 240 kruhmi 
a tretí Radoslav Jakubík 
z Banskej Štiavnice 
s 227 kruhmi.

Majstrom ZO SZTŠ, 
Žarnovica sa stal Peter 
Haring z Hodruše-            
-Hámrov s 215 kruhmi. 

Pri zhode 197 kruhov o poradí na ďalších dvoch miestach rozhodol až 
rozstrel. V ňom bol úspešnejší, a tak na 2. mieste skončil Igor Bohuš 
z Hodruše-Hámrov (minuloročný majster ZO) a tretí Ľubomír Budinský 
zo Žarnovice.

Ďalšou bola súťaž DESIATKY 2009. Súťažili v nej tí istí strelci 
a zvíťaziť mohol len ten, ktorý prvý dvakrát zasiahol desaťranový kruh. 
V prvom kole sa len raz podarilo desiatku zasiahnuť D. Bublákovi. Tomu 
istému strelcovi sa to ako jedinému podarilo aj v druhom kole a stal sa 
víťazom.

Športové poháre obom najúspešnejším trojiciam a sošku víťazovi 
Desiatok odovzdal riaditeľ súťaže a súčasne podpredseda oboch uspo-
riadajúcich organizácií Anton Kukla.

Ceny boli hradené z dotácie, ktorú zo svojho rozpočtu poskytlo mesta 
Žarnovica.

Text a foto: Ing. J. Piecka

 w Trojica v súťaži Žarnovická cena, (zľava): 
R. Jakubík, J. Svetík a D. Bublák.

10. ročník Elvis Cupu
Na vodnej nádrži Tajch 

sa v utorok 15. septembra 
konal už 10. ročník Elvis 
Cupu. Rybárske preteky boli 
určené deťom do 15 rokov 
a aj deťom, ktoré sa nevenujú 
rybárčeniu, ale tento šport ich 
zaujíma a priťahuje. Deti do 10 
rokov lovili bičom za pomoci 
rodičov. Tento rok nám vyšlo 
aj počasie, bolo teplo, slniečko 
pripekalo, a tak bolo pri vode 
veľmi príjemne.

Na 1. mieste u detí do 
10 rokov sa umiestnil Patrik 
Maslen s váhou rýb 4200 g. 
Druhé miesto obsadil Samuel 
Guláš s váhou rýb 2470 g a na 

treťom mieste skončila Dianka Bónová s váhou ulovených rýb 800 g.
U detí do 15 rokov sa na 1. mieste umiestnil Dávid Kasan s váhou rýb 

5340 g, na druhom mieste sa umiestnila Andrea Lampertová s váhou rýb 
3860 g. Tretie miesto obsadil Stanislav Pavlenda s váhou rýb 3760 g. 

Putovný pohár Elvis Cupu vyhral Dávid Kasan, a preto, že už 
druhýkrát, pohár mu ostáva navždy. Na budúci rok bude nový. Na prevzatí 
pohárov, diplomov, medailí a vecných cien sa sponzorsky podieľali: Axol, 
s. r. o. – Trubiansky; MO SRZ, Nová Baňa; Rybárstvo v Žarnovici  —  p. 
Sámelová; Imrich Michalovský — veľkosklad rybárskych potrieb; Hostinec 
— kaviareň Lošonský; Na pasci — p. Pavelka; Kamenárstvo Adamec; 
Zamkon —Barniak; Píla — Hollá; Ditte — Katina — Optima; Milan Rafaj 
— Stavmat; Ján Korista; Jozef Krištof; Branislav Hudec; Jozef Máčaj; 
Anton Víglaský; Miloš Maslen — Mäso, údeniny;  Ing. Kilík — ELPROM.

Ján Valo, Eliáš Búry — ELVIS

Matúš Kočner získal 

ďalší majstrovský titul

V tejto sezóne je už 
dobojované a je jasné, že 
majstrovský titul v triale bude v 
Novej Bani. Ako s odstupom 
čase hodnotíš svoju sezónu?

Uplynulá sezóna bola krásna 
a priniesla nám veľa zážitkov, aj 
napriek tomu, že som mal menej 
času a v neposlednom rade menej 
fi nancií. O to viac sa z celkového 
víťazstva v kategórii teším. 

Aby si mohol napredovať, 

nevyhnutná je aj podpora 

sponzorov. Komu patrí v tomto 

smere tvoje poďakovanie? 

V prvom rade chcem poďakovať 

svojej rodine za veľkú podporu 
počas celej sezóny, pretože bez 
nich by som to určite nezvládol. 
Veľká vďaka patrí môjmu tatkovi, 
ktorý obetoval všetok svoj čas 
a energiu a vždy, keď som 
potreboval, najviac ma podržal. 
Týmto by som chcel vysloviť veľkú 
vďaku aj pánovi Lackovičovi, bez 
ktorého by to tiež nešlo.   

Každý šport veľa dáva, ale 

aj berie. Je to o vytrvalosti, 

obetavosti a húževnatosti. Ako 

sa ti darí zladiť školské 

povinnosti a tréningy? 

Máte pravdu, ale o tom je 
každý šport. V zimnom období 
sa venujem kondičnej príprave 
a na motorke jazdím vtedy, 

keď to dovoľuje počasie. Raz za 
čas chodím trénovať do Poľska, 
kde majú halu a to je na zimu 
nenahraditeľná vec.  

Bol si jednotka v kategórii C, 

teraz aj v kategórii B, aké máš 

ďalšie plány?

 - Ďalšie plány v týchto dňoch 
doma prehodnocujeme, uvažujeme 
aj o zmene motoristickej disciplíny 
či o prípadnom štarte vo viacerých 
disciplínach v nasledujúcej sezóne.

Matúšovi k dosiahnutému 

úspechu srdečne blahoželáme 

a držíme palce, aby sa mu aj 

naďalej darilo.

 -vap-

(dokončenie zo str. 1)
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V MESIACI NOVEMBER BLAHOŽELÁME:

60 rokov
Cecília Polcová
Jozef Gejdoš

65 rokov
Mária Spurná

Ľudmila Katinová
Mária Hrnčiarová
Miroslav Müller

Ing. Zuzana Rembovská
Oľga Zimmermannová

Anna Kollárová
Anna Polnischerová

70 rokov
Mária Petrášová

Ondrej Ivanič
Júlia Čerešňová

Božena Majsniarová
Klement Klimant
Marta Karvašová

75 rokov
Mária Šurková 
Helena Mokrá
Viliam Binda

Jozef Pajdlhauser
Margita Tužinská

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

76 rokov
Jozef Ďurček

77 rokov
Helena Štrbová

Margita Skladanová
Katarína Bakošová

78 rokov
Ľudmila Štrbová
Anton Medveď

Magdaléna 
Neupavelová

80 rokov
Ľudmila Marušková

Ing. Jozef Laco
Margita Lauková

81 rokov
Magdaléna Raffajová

Mária Šuhajdová

82 rokov
Anton Wolf

83 rokov
Helena Raffajová

Jolana Gajdošová

84 rokov
Ján Ďurček

Anna Medveďová
Alžbeta Černáková

86 rokov
Anna Šályová

Jolana Budinská 

88 rokov
Irena Nižníková

Štefánia Úškertová

89 rokov
Anton Mašír

95 rokov
Anna Ďurovičová

NARODILI SA

OPUSTILI NÁS

POVEDALI SI ÁNO

UPOZORNENIE PRE ČITATEĽOV

Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike, 
informujte nás o tom telefonicky (045/ 68 56 486), 

mailom (info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

-red-

 

Mathias Maruška
Martin Žembery
Sofi a Žňavová

Marko Adamec, 62 r.
Mária Solčániová, 67 r.

Igor Tököly, 48 r.
Helena Suchá, 85 r. 

Paulína Palajová, 97 r. 

Ing. Jozef Capák - Ing Jana Ritterová
           Pavlo Horbov - Bc. Jana Hudečeková

Slavomír Budniský - Mgr. Eva Marušková
   Tomáš Bratko - Dáša Pobešková

V dňoch 24. - 27. septembra 
2009 sa v francúzskom meste 
St. Avold uskutočnili za účasti 
231 pretekárov z 13 štátov sveta 
majstrovstvá sveta v tlaku na 
lavičke a v silovom trojboji.

Z Novej Bane sa ich v drese 
S l o v e n s k a 
z ú č a s t n i l 
v tlaku na 
l a v i č k e 
Ľ u b o m í r 
Pricl. Ľuboš 
zaznamenal 
svoj doteraz 
n a j v ä č š í 
ú s p e c h , 
keď v kat. 
do 82,5 kg 
masters (nad 
4 5 r o k o v ) 
z v í ť a z i l 
v ý k o n o m 

Zlatá medaila pre Pricla
155 kg a získal titul majstra sveta 
a zlatú medailu.

Dokázal tak aj vo vyššom 
veku tvrdou prípravou a správnou 
životosprávou dosiahnuť vynikajúci 
výkon a výsledok.

Karol Repiský

po zbytočnom faule nášho brankára. Počas našej prevahy nás opäť 
zaskočili hostia  v 32. minúte, keď zmenili stav na 1:3. Juska v 41. minúte 
vykresal pre našich nádej znížením stavu zápasu na 2:3. To však z našej 
strany bolo všetko, k čomu prispelo aj vylúčenie Mánika za nešportové 
správanie.  Prehra na domácom ihrisku  nás posunula v tabuľke na 
13. miesto so ziskom 11 bodov, čo znamená stav ohrozenia pre ďalšie 
účinkovanie v súťaži. Do konca súťažného ročníka je v podstate na 
nápravu času dosť, bude však zo strany výboru MFK a hráčov urobiť 
rázne opatrenia.

11. 10. 2009 Lietavská Lúčka – Nová Baňa  1:0  (1:0)
Naši chlapci na súperovo ihrisko opäť odchádzali oslabení o hráčov 

základnej zostavy, posilnení hráčmi dorastu. Začiatok zápasu pre naše 
mužstvo vyzeral nádejne. Žiaľ, len do 30. minúty zápasu, keď hostia 
strelili úvodný gól. Od tohto gólu prevzali iniciatívu do svojich rúk domáci 
hráči, ale proti nim stál náš brankár Benko, ktorí v rozhodujúcich fázach 
svoje mužstvo  podržal. V závere zápasu naši v snahe o vyrovnanie stavu 
pritlačili domácich pred svoju bránku, avšak dobré príležitosti Pecha 
a Tužinského zastali nevyužité.

18. 10. 2009     Nová Baňa – Bytča   1:2   (0:2), gól: Juska
Z našej strany v poradí piaty zápas bez zisku bodov sa hral na 

dobrom, i keď rozmočenom teréne. Družstvo ako celok stráca svoju 
pôvodnú tvár oproti zápasom zo začiatku jesenného kola, keď dokázalo 
odohrať kvalitné zápasy proti vedúcim družstvám tabuľky ako Kremnička 
a Ružiná. Pohodu v družstve narušili zranenia kľúčových hráčov, ako 
aj disciplinárne tresty spôsobované vlastnou vinou. Žiaľ, mladí hráči, 
na ktorých ostala zodpovednosť po svojich starších spoluhráčoch, ich  
nedokázali nahradiť. Stav zápasu ovplyvnil gól hosťujúceho mužstva po 
hrubej chybe nášho brankára v 17. minúte. Po našom márnom snažení 
hostia pridali ešte aj druhý gól v 37. minúte zápasu. Druhý polčas 
domáci sa snažili zmeniť stav zápasu. Čiastočne sa to podarilo Juskovi, 
ktorý 75. minúte znížil na 1:2. To však z našej strany bolo všetko, až na 
neopodstatnené vylúčenie Karola Laco v predĺžení. Do ďalších zápasov 
je to ďalšie oslabenie. 

25. 10. 2009      Liptovská Štiavnica – Nová Baňa    1:0   (0:0), gól:
J. Juska

V predposlednom majstrovskom futbalovom zápase naši futbalisti 
podali bojovný výkon, ktorý napokon priniesol zisk troch bodov do tabuľky, 
aj napriek citeľnému oslabeniu o stálych hráčov  základnej zostavy 
(Bartoš, Bielik, Hudec, Mánik, Laco). V prvom polčase sa zväčša hralo 
v strede ihriska s niekoľkými dobrými streleckými pozíciami na oboch 
stranách. V 40. minúte jednu z nich nevyužil Juska. Svoju chybu napravil 
v 80. minúte, keď strelil víťazný gól nášho mužstva. Pochvalu za svoj 
výkon si napokon zaslúžili všetci hráči, ktorým víťazstvo napokon zahnalo 
chmáry z predchádzajúcich výkonov. 

MFK Nová Baňa
(dokončenie zo str. 17)

 w Ľubomír Pricl v strede, 1. miesto — zlatá medaila.

-pč-
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Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

16. 11. - 22. 11. 2009    47. týždeň      lekáreň   MEDEA, Nová Baňa
                                                             tel. č.: 045/68 50 211
23. 11. - 29. 11. 2009    48. týždeň      lekáreň   ALTHEA, Žarnovica
                                                             tel. č.: 045/68 13 820 
30. 11. -   6. 12. 2009   49. týždeň      lekáreň   MEDEA, Nová Baňa
                                                             tel. č.: 045/68 50 211
  7. 12. - 13. 12. 2009   50. týždeň      lekáreň   SIMONA, Nová Baňa
                                                             tel. č.: 045/68 55 231

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané  striedavo  v  
týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani podľa 
rozpisu nasledovne:

Nedeľa a sviatok                 9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb  v mesiaci november a december 2009 

14. – 15. november 2009: MUDr. Hrnčiar, zubná ambulancia Hronský 
Beňadik, tel. č.: 045/68 93 282

17. november 2009: MUDr. Šušková, SALVUSDENT, Štúrova ul., Nová 
Baňa, tel. č.: 045/68 56 083

21. – 22. november 2009: MUDr. Brodzianska, zubná ambulancia 
Hodruša-Hámre, tel. č.: 045/68 44 596

28. – 29. november 2009: MUDr. Snopek, S-NOBADENT, Nám. 
slobody 9, Nová Baňa, tel. č.: 045/68 55 421

5. – 6. december 2009: MUDr. Šmondrk, zdravotné stredisko Žarnovica, 
tel. č.: 045/68 12 267

12. – 13. december 2009: MUDr. Holá, H–DENT, Robotnícka ul., Nová 
Baňa, tel. č.: 045/68 50 492

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

KINO  VATRA, NOVÁ  BAŇA

NOVEMBER 2009

14. 11. 2009    NEPREMIETA SA  (voľby do VÚC)
21. 11. 2009    JÁNOŠÍK. Pravdivá história

Začiatok predstavenia je o 16,00 hod. a o 18,00 hod.
22. 11. 2009    JÁNOŠÍK. Pravdivá história
                                        SR/Poľsko/ČR/Maď. fi lm. (140 min.)

Začiatok predstavenia je o 14,00 hod. a o 16,00 hod.

28. 11. 2009     BRUNO (BORAT 2)    fi lm USA (83 min.)

Začiatok predstavenia je o 18,00 hod.
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Kapitálne kusy berú 
o päť minút jedenásť

Jesenný víkend po Márii, 
stvorený na splnenie zámeru 
ísť si zachytať na VN Lovča 
— Zákruty, stráviť spoločné 
chvíle s priateľmi. Ubytovali sme 
sa 18. 9. v romantickej chatke 
bez elektriny a tešili sme sa na 
atmosféru a rozhovory. Hneď 
potom sme rozbalili výstroj 
a nahodili udice. Okrem troch 
zblúdilých duší karasov /38, 36, 
34 cm/ na štyri udice, sa ryby 
pohrávali s návnadami a cvičili 
našu pozornosť a nervy. Zastrájali 
sme sa, že im ponúkneme na 
háčiku aj mäsko z diviny, ktoré vo 
forme guláša pripravil priateľ Jano. 
Mali sme siestu a ryby zrejme tiež. 
Kochali sme sa krásou okolitej 
jesennej prírody, ba našli sme popri 
hôrke aj zopár bedlí a masliakov. 

Príjemnú atmosféru 
odchádzajúceho leta sprevádzal 
nočný chlad. Tajomný opar na 
vode nás odlákal stráviť noc v teple 
chatky. Pali, Jano a ďalší rybári sa 
odhodlali do rána chytať... Ryby 
spali a oni celú noc prerozprávali. 
Ráno sa sklamaný Janči začal 
baliť, aby stihol susedské futbalové 
derby Nová Baňa : Dolná Ždaňa. 
Vo chvíli, keď zatváral na aute 
kufor a chcel sa rozlúčiť, všimla 
som si, že na Paliho pravej udici 

sa čosi zabáva. Nevenoval môjmu 
oznamu takmer pozornosť, veď to 
už poznáme, po prebdenej noci... 
Odrazu však priskočil, zatrhol. 
„Visím, super,“ okomentoval 
situáciu. Znova prudko zasekol. 
Po desiatich metroch nás prekvapil 
zvuk cievky.

Dialo sa to, čo sa deje, keď 
sa neznáma veľká ryba rozhodne 
zabrať presne o päť minút 
jedenásť. Udica zapretá do Paliho 
stehna zostala zvedavo nachýlená 
špicom k vode. Vztýčená, akoby 
nakúkala, čo sa z jazera vynorí. 
Z radov zozbieraných zvedavcov 
sa sem–tam ozývali tipy: „Nedaj 
udicu z ruky, lebo keď im tá ryba 
ujde, neodpustíš im to.“ Nedal. 
Dobre urobil. Po pol hodine sa 
v strede jazera začala nespokojne 
čeriť voda. Silon sa hojdal zo 
strany na stranu ako vo víre polky. 
Všetky oči boli zapichnuté tam, 
kde sa  s pôvabom objavil široký 
vejár chvostovej plutvy. Záhada 
bola vyriešená: tolstolobik. Rybári 
ochotne zvalili svoje udice, pretože 
v snahe držať s rybou krok sa 
posúval po brehu podľa jej chuti 
a sily bojovať. Po polhodine 
zdolávania, keď sa mu podarilo 
rybu pritiahnuť čelom vzad do 
plytčiny, vošiel Janči oblúkom 

do vody. Keď sa ocitol 
zoči–voči rybe, tak sa 
zľakla jeho páskovaných 
trenírok a chvejúcich sa 
rúk pripravených zdolať 
ju, že vyrazila a koketne 
sa oňho obšuchla. „Má 
dobre vyše metra,“ 
skonštatoval nadšene. 
Ryba sa opäť vzdialila 
z dohľadu. Breh lemovali 
sediaci hubári, okolití 
rybári, všetci čakali. Iba 
Pali sa topil vo vlastnom 
pote sústredený na 
jedinú otázku: ako je tá 
ryba chytená??? Prišli 
ďalší priatelia rybári 
z druhej strany jazera,  
MO SRZ — Žiar nad 
Hronom, aby sa pričinili 
o úspešné vylovenie: 
Miro Hrmo, hospodár, 
pohotovo ponúkol svoje 
skúsenosti. Janči a Miro opatrne 
obišli rybu, aby jej vo dvojici dali 
najavo svoju prevahu. Vzdala sa 
po 80 minútach boja. Poslušne si 
ľahla opäť v plytčine na ľavý bok. 
Pred zrakmi všetkých zvedavcov 
sa dala s úctou vyniesť k lovcovým 
roztraseným nohám. Z plných pľúc 
z hĺbky duše sa mu z hrdla vydral 
víťazný výkrik.

Po 38 rokoch rybárčenia Pavla 
Liptáka jeho trumfi álny úlovok — 
tolstolobik /ikernačka/ 42 kg, 130 
cm.  Dali sme jej meno lovčianska 
Mara. Ako bola chytená? 

V spodnom ohybe chvostovej 
plutvy za najnižší tvrdý lúč. 

Ďakujeme funkcionárom 
MO SRZ, Žiar nad Hronom za 
starostlivosť o krásny rybársky 
revír a povolenku na rybolov. 
Ďakujeme Mirovi a Jančimu 
za fyzickú pomoc pri vynesení 
ryby z vody. Ďakujeme všetkým 
divákom za podporu.

Ďakujeme ti, patrón rybárov, 
svätý Peter, že si Palimu i nám 
všetkým doprial tento krásny 
rybársky zážitok!

Mgr. Marika Liptáková

Stolný tenis — výsledky
1. liga — ženy
N. Baňa — Tr. Jastrabie    7:3, body:  Mi. Kršiaková 3,5; Vatrtová 2,5;   
              Ditteová 1
N. Baňa — P. Bystrica       3:7, body: Mi. Kršiaková 3

Kontrolný turnaj kadetov
Najlepších desať kadetov a kadetiek Slovenska sa stretlo v Nitre 
na kontrolnom turnaji, kde sa rozhodovalo, kto bude reprezentovať 
Slovensko na Slovak open cadet v Bratislave. V súťaži chlapcov zvíťazil 
domáci Michal Pavolka nad Ingemarom Péterom z Lučenca a ďalším 
Lučenčanom Michalom Adámekom. U dievčat zvíťazila Lucia Truksová 
z Malaciek, druhá bola domáca Ľuba Barčiaková a tretia Eva Jurková 
z Miňoviec. Naša Miriama Kršiaková obsadila šieste miesto, čím si 
zabezpečila účasť na Slovak open cadet. Gratulujeme.

Slovenský pohár mládeže — mladší žiaci
Druhý turnaj sa konal v Kalinove. Zvíťazil Matúš Róba, Š. Michaľany, 
druhý bol Adam Brat z Pezinka a tretí Tomáš Kopányi z N. Zámkov. Marek 
Mišík sa umiestnil na 17. — 24. mieste.

Slovenský pohár mládeže — mladšie žiačky
Turnaj  sa konal v Žiline. Po veľmi dobrom výkone zvíťazila Miriama 
Kršiaková, druhá bola Lucia Ivanová z Valalík a tretia Petra Cerovská zo 
Zvolena. Martina Kršiaková obsadila štvrté miesto, Hanka Mališová 33. 

— 36. miesto a Viktória Kúšiková 51. — 60. miesto.

 Slovenský pohár mládeže — najmladší žiaci
Prvý turnaj sa konal vo Veľkých Uherciach. Zvíťazil Matúš Veis, N. Zámky, 
druhý bol Filip Lukjanov z Holíča a tretí  Dávid Wiltschka z Galanty. Náš 
zástupca Martin Papánek obsadil 25. — 30. miesto.

Slovenský pohár mládeže — najmladšie žiačky
Turnaj sa konal v našej stolnotenisovej hale a bol plný prekvapení. 
Najlepšie slovenské hráčky Mesárošová a Caránková obsadili až ôsme 
a deviate miesto. Prekvapujúco zvíťazila Valentína Vancáková z Valalík, 
druhá bola Monika Uríková z P. Bystrice a tretia Tatiana Kukuľková 
z Trnavy. Naša Hanka Mališová obsadila pätnáste miesto.

2. liga — dorast
N. Baňa — Č. Kľačany          9:1, body: Mišík 3,5; Forgáč 3,5; Vatrtová 2
N. Baňa — H. Trsťany           7:3, body: Mišík 2,5; Forgáč 3,5; Vatrtová 1
N. Baňa — SO Levice           7:3, body: Mišík 3,5; Forgáč 2,5; Vatrtová 1

Jozef Antal, tréner mládeže

Milan Staňo – atlét – bežec sa zúčastnil 
týchto behov: 
 27. 8.  Žiar nad Hronom – beh do kopca, 1,8 km – 2. miesto
 26. 9. Trnavá Hora – 6,6 km – 1. miesto
  6. 10. Zlaté Moravce – 4,2 km – 2. miesto
18. 10. Nitrianska hodinovka na dráhe – 1. miesto -ms-


